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- Co nám chystá kulturní komise 
- Z činnosti jednotky SDH  
xStarovičky 

- Odezva na článek z Autrálie 
- Lady Stars na cestách 
 

 

 

 

 

 

Foto V. Drbola: IS lokalita Zahrady I 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto V. Drbola: vánoční strom 

 

 

 

 

 
Foto V. Drbola: sestava Vari 

Úvodní foto Staroviček na titulní 
straně: Zdeněk Trněný 

Úvodník 

Vážení spoluobčané, 
teplé a suché počasí, které u nás převládalo počátkem 
měsíce června, jakoby předznamenalo blížící se čas 
letních dovolených a školních prázdnin, tedy období, které 
si většina z nás v průběhu dovolené v takové podobě přeje 
a které k ní samozřejmě také patří. Zcela opačný názor 
však mají společnosti provozující zemědělskou 
prvovýrobu, myslivecká sdružení a většina lidí 
hospodařících na svých polích a zahradách, kteří naopak 
potřebují v tomto období více srážek. Nedostatek dešťové 
vody spolu se zvyšujícími se průměrnými teplotami nejen 

během letních měsíců, ale i v průběhu celého roku, se poměrně výrazně odráží 
na stavu současné krajiny. O tomto tématu se v poslední době hovoří čím dál 
častěji  - zvyšující se teploty v našich zeměpisných šířkách s největší 
pravděpodobností zastavit nedokážeme; druhý fenomén – zvyšující se sucho 
však jsme v poměrně velké míře schopni eliminovat, především snahou o 
zadržování dešťové vody v krajině. Velkou příležitostí pro tuto aktivitu mohou být 
v současné době probíhající komplexní pozemkové úpravy, v rámci kterých 
budou vyčleněny nové plochy na vytvoření drobných prolehů či teras, které by 
měly částečně vodu na polích zadržet, aby tato nestékala přímo do vodotečí. 
Význam mají samozřejmě také vysazené plochy zeleně, které jednak chrání 
půdu před vysoušením svým stínem a také před větrem, který dokáže vysušit 
nechráněné plochy velmi brzy.  
     Velký podíl na tom, jak rychle budeme schopni tyto zásahy do krajiny provést, 
závisí především na vedení obce, která se bude snažit využít vhodných dotačních 
titulů pro tyto projekty. Spolu s touto problematikou bych rád vzpomenul 
současnou aktivitu ZD Klas Starovičky, které vytváří na okrajích jimi 
obhospodařovaných polí na ploše cca 4 ha tzv. nektarodárné biopásy tvořené 
směsí déle rostoucích rostlin, které jednak tvoří ochranu polní zvěře před 
predátory, poskytuje jim potravu a rovněž napomáhá zadržovat vodu v krajině.          
xxxTaké jednotliví občané mohou být v uvedené problematice velmi nápomocni 
– dešťové vody ze střech a zpevněných ploch odtékající volně do kanalizace se 
z katastru obce se velmi rychle vytratí. Je proto žádoucí jímat je do nádrží a 
následně využít například na zálivku zahrad, případně je nechat volně vsáknout 
na okolní pozemek prostřednictvím vsakovacích pásů. Tuto povinnost mají mimo 
jiné stavebníci v lokalitě Zahrady I., kteří nesmí pouštět dešťové vody do 
kanalizace, což má pro ně samozřejmě i přes počáteční investice také 
ekonomický přínos do budoucna. 
     Věřím, že se v blízké době hospodařením s dešťovou vodou budeme zabývat 
a činit opatření pro její využití nepoměrně lépe, než je tomu nyní – povede nás 
k tomu nejen ekonomická výhodnost, ale i snaha o vytvoření příjemnějšího 
prostředí v našem okolí. 
                                                                             Vladimír Drbola, starosta obce 
 
Dotace 
1. Obec Starovičky obdržela dotaci z prostředků JmK na opravu budovy hasičské 
zbrojnice. Jedná se o projekt „Starovičky – rekonstrukce hasičské zbrojnice 
II. etapa“. Žadatel: Obec Starovičky, investiční část projektu v předpokládané 
výši 300 tis. Kč, obdržená dotace 200 tis. Kč, tj. 67 % nákladů. Projekt řeší 
provedení nové elektroinstalace přízemí budovy, opravu vnitřních omítek a 
realizace nové podlahy garáže. 
2. Obec Starovičky obdržela dotaci z prostředků Ministerstva vnitra – generálního 
ředitelství HZS ČR na pořízení dopravního automobilu. Jedná se o projekt 
„Starovičky – pořízení dopravního automobilu pro jednotku SDH“.  
Žadatel: Obec Starovičky, investiční projekt v předpokládané výši 1050 tis. Kč, 
obdržená dotace 450 tis. Kč, tj. 43 % nákladů. Projekt řeší pořízení 9 místného 
dodávkového dopravního automobilu a měl by být částečně dofinancován 
z prostředků JmK. 
3. Obec Starovičky obdržela dotaci z Programu rozvoje venkova JmK na 
rekonstrukci sociálního zařízení kulturního domu. Jedná se o projekt „Starovičky 
– rekonstrukce sociálního zařízení kulturního areálu“.  
Žadatel: Obec Starovičky, neinvestiční projekt v předpokládané výši 688 tis. Kč, 
obdržená dotace 200 tis. Kč, tj. 29 % nákladů. Projekt řeší úplnou rekonstrukci 
sociálního zařízení v budově kulturního domu. 
4. Obec Starovičky obdržela dotaci z programu Ministerstva pro místní rozvoj na 
obnovu kostkové komunikace v ulici Zaječská. Jedná se o projekt „Starovičky - 
obnova místní komunikace na ulici Zaječská“.  
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Žadatel: Obec Starovičky, investiční projekt 1995 tis. Kč, 
obdržená dotace 999 tis. Kč, tj. 50 % nákladů, konečná 
výše dotace i vlastních zdrojů bude pravděpodobně 
snížena výběrovým řízením na zhotovitele. Projekt řeší 
provedení nové komunikace s asfaltobetonovým 
povrchem a přilehlým odstavným pásem pro automobily 
z žulových kostek v části ulice Zaječská. 
5. TJ Starovičky obdržela dotaci z prostředků JmK 
z programu „Zkvalitnění sportovního prostředí v JmK“. 
Jedná se o projekt „Starovičky – pořízení žacího stroje 
s příslušenstvím“.  
Žadatel: TJ Starovičky, investiční projekt 195 tis. Kč, 
obdržená dotace 126 tis. Kč, tj. 65 % nákladů. Projekt řeší 
zakoupení samojízdné sekačky s příslušenstvím, 
zahrnující nesený vertikutátor a kolébkový zvedák. 
6. Vinařský spolek Starovičky obdržel dotaci z prostředků 
JmK z programu „Podpory vinařství a vinohradnictví“. 
Jedná se o projekt „Starovičky – pořízení chladicích 
boxů na víno“.  
Žadatel: Vinařský spolek Starovičky, o.s., investiční projekt 
179 tis. Kč, obdržená dotace 52 tis. Kč, tj. 30 % nákladů. 
Projekt řeší pořízení 2 ks nerezových chladicích boxů na 
víno a 2 ks nerezových vyplachovaček na sklenice. Vlastní 
zdroje projektu měly být řešeny dofinancováním 
prostřednictvím dotace od obce Starovičky, která však 
z důvodu vysoké spoluúčasti a malého využití pořizované 
techniky odmítla dotaci poskytnout – schválenou dotaci 
tedy vinařský spolek od JmK nepřijme.   
 
Lokalita Zahrady I. – inženýrské sítě 
     V měsíci květnu byly zahájeny stavební práce v lokalitě 
výstavby nových RD Zahrady I. zhotovitelem VHS plus 
Veselí nad Moravou. Kromě všech inženýrských sítí budou 
provedeny i veřejné části kanalizačních přípojek, uloženy 
chráničky vodovodních přípojek a také provedeny násypy 
terénu pod zpevněnými plochami, které budou oproti 
stávajícímu terénu navýšeny o 40 – 90 cm. Navýšení 
nivelety komunikace a tím i rodinných domů je vynuceno 
napojením nové kanalizace do přivaděče ČOV, aby 
nemusela být realizována přečerpávací stanice. 
 
Lokalita Zahrady I. – mostek přes potok 
     V měsíci květnu bylo provedeno poptávkové řízení na 
zhotovitele mostku přes Starovičský potok, na kterém 
bude příští rok vybudována místní komunikace propojující 
lokality výstavby RD Zahrady a Tálky. Nejvýhodnější 
nabídku předložila firma VHS Břeclav ve výši 737 tis. Kč 
bez DPH. Stavební práce budou zahájeny koncem měsíce 
června. 
 
Dokončení podia kulturního areálu 
     V měsíci červnu bylo dokončeno podium venkovního 
kulturního areálu. Provedení konečných úprav bylo 
zvoleno jako bezúdržbové – zastřešení železobetonovou 
deskou z pohledového betonu, fasáda ze silikonové 
minerální omítky, podlaha z epoxidové stěrky i obklady 
z pozinkovaného tahokovu. Pouze obkladové panely 
zlepšující akustiku, které jsou provedeny z lepených 
dřevěných hranolů opatřených silnovrstvou lazurou budou 
vyžadovat občasnou údržbu. Dokončení této stavby 
umožní plnohodnotné pořádání různých kulturních akcí. 
Chybějící oplocení celého areálu by mělo být realizováno 
v závislosti na finančních prostředcích obce v průběhu 
příštího roku. 
 
Chodník Tálky III. 
     V měsíci červenci budou zahájeny stavební práce na 
vybudování nového chodníku v lokalitě Tálky III. Jedná se 
o bezbariérový chodník ze zámkové dlažby šířky 1,5 m 

v celkové délce 325 m přilehlý k místní komunikaci 
s varovnými prvky provedenými z barevné hmatové 
dlažby. Práce provede firma Stavby Rufa s.r.o. Velké 
Němčice. 

 
Foto V. Drbola: stavba podia 
 
Rekonstrukce místní komunikace v ul. Zaječská 
     V měsíci červnu bylo provedeno výběrové řízení na 
zhotovitele stavby „Starovičky – obnova místní 
komunikace na ulici Zaječská. Nejvýhodnější nabídku 
předložila firma VHS Břeclav a.s. ve výši 1 286 tis. Kč vč. 
DPH. Obsahem projektu je vybudování místní komunikace 
z asfaltobetonu v délce 130 m a přilehlého parkovacího 
pruhu z žulových kostek včetně kompletních podkladních 
vrstev. Stavební práce budou zahájeny nejdříve 1. 8. 2016, 
ukončení nejpozději do 31. 10. 2016, délka realizace max. 
60 dnů. 
 
Zakoupení malotraktoru Vari 
     V měsíci květnu zakoupila obec Starovičky sestavu 
malotraktoru s výklopným přívěsem Vari IV Global 
osazený profesionálním čtyřtaktním motorem Honda GSV 
190, která nahradila starou sestavu Vari prodanou v rámci 
veřejné nabídky. Cena sestavy byla 52 tis. Kč vč. DPH. 
 
Likvidace biologicky rozložitelného odpadu  
     V naší obci probíhá již třetí rok likvidace biologicky 
rozložitelného odpadu odvozem na kompostárnu 
Dobrovolného svazku obcí Čistý jihovýchod, jehož je obec 
Starovičky členem. Kompostárna je situována v areálu 
skládky firmy Hantály a.s. Velké Pavlovice a byla pořízena 
s pomocí dotací EU. V předchozích letech se nedařilo plnit 
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požadované objemy likvidované zeleně především 
z důvodu nedostatečného počtu svozových nádob i 
nepříznivého suchého období během loňského roku. 
Každoročně má však likvidace bioodpadu u nás i u všech 
obcí, které se projektu účastní, vzestupnou tendenci – 
spolu s tímto nárůstem zároveň klesá množství 
ukládaného odpadu na skládku, i když ne zrovna v takové 
míře s jakou se v projektu počítalo. Pro srovnání – 
v období leden - červenec 2015 bylo z naší obce odvezeno 
k likvidaci 40,7 tun bioodpadu. Podobné množství, a to 
43,6 tun, bylo v roce 2016 odvezeno již v období leden – 
květen. Pokles komunálního odpadu v období 2014 – 2015 
byl 11 tun, a protože ve stejném období bylo navýšeno 
množství separovaného odpadu o 5 tun, můžeme 
předpokládat, že se v domácnostech vytřídil bioodpad 
z jejich provozu pouze v množství 6 tun, tj. v průměru asi 
20 kg/ rok na jednu domácnost. Občané tedy většinou 
likvidují zeleň ze svých zahrad, třídění bioodpadu přímo 
z provozu domácností má poměrně slabou úroveň. V této 
souvislosti si dovolím všechny občany požádat, aby 
věnovali problematice oddělování bioodpadu od 
komunálního odpadu ve Vašich domácnostech větší 
pozornost než dosud, a přispěli tak k levnější likvidaci 
odpadu v naší obci. 
 
Využití kompostu 
     V souvislosti s likvidací bioodpadu na kompostárně 
Hantály mají občané obce možnost odebírat zdarma 
vyprodukovaný kompost, který mohou využít jako 
poměrně silné hnojivo. Tento je pravidelně je k dispozici 
na sběrném dvoře, odkud ho dosud občané odebrali 
v množství 20 tun. Kompost je také možno přivést zdarma 
přímo na soukromé pozemky – této možnosti využilo 
dosud 19 občanů, kteří ho odebrali celkem 96 tun. Obec 
Starovičky použila jako hnojivo do ukázkové vinice další 4 
t kompostu. Celkem tedy naše obec zpětně využila 120 tun 
kompostu, což je asi o 20 % více, než bychom byli schopni 
vyprodukovat z množství 200 t zeleně, které jsme na 
kompostárnu dosud odvezli.   
 
Nabídka obce Starovičky – prodej sekačky trávy 
     Obec Starovičky nabízí k prodeji sekačku trávy, rok 
výroby 2003 (bubnová sekačka, motor Vari dvoutaktní). 
Pravidelný servis ve firmě Modrohorské humno Velké 
Pavlovice.  Nabídková cena činí minimálně 9 tis. Kč vč. 
DPH. Nabídku doručte osobně v zalepené obálce na 
podatelnu OÚ Starovičky nebo poštou na adresu Obecní 
úřad Starovičky, Starovičky 43, PSČ: 693 01. Bližší 
informace na telefonním čísle 606 711 238 – Vladimír 
Drbola, starosta.  
 

Usnesení č. 11/2016 
ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

konaného dne 28. 4. 2016 
v 19.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 

 
1.  ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, 
zápis a usnesení z minulého zasedání. 

2. a) ZO odkládá žádost o prodej pozemku p. č. 117 v k. ú. 
Starovičky na příští jednání ZO.   

           b) ZO odkládá žádost o prodej pozemku p. č. 114 v k. ú. 
Starovičky na příští jednání ZO.  

           c) ZO schvaluje prodej pozemku p. č. 50/7 v k. ú. 
Starovičky, druh pozemku ostatní plocha, který vznikl na 
základě geometrického plánu č. 620 – 54/2016 o výměře 
134 m2 paní Boženě Oslzlé, bytem Záhumní 1229, Velké 
Bílovice za cenu 300 Kč/m2 plus příslušná sazba DPH, tj. 
za celkovou cenu 48 642 Kč vč. DPH. Daň z nabytí 
nemovitých věcí a veškeré náklady spojené s převodem 
nemovitosti uhradí kupující. ZO schvaluje návrh kupní 
smlouvy a pověřuje starostu podpisem této smlouvy.  

            d) ZO bere na vědomí nezájem žadatele o zamýšlený 
pronájem pozemku pod zmrzlinovým stánkem. 
 e) ZO schvaluje směnu pozemků ve vlastnictví obce 
Starovičky zapsané na LV 10001, vše v k. ú. Starovičky o 
celkové výměře 35 016 m2 v celkové dohodnuté ceně  
287 000 Kč: 
- p. č. 841/90 o výměře 11 989 m, druh pozemku orná  
xpůda, 
- p. č. 841/2 o výměře 2 305 m2, druh pozemku orná půda,  
- p. č. 841/4 o výměře 423 m2, druh pozemku orná půda,  
- p. č. 841/7 o výměře 770 m2, druh pozemku orná půda,  
- p. č. 1022/21 o výměře 3 618 m2, druh pozemku orná  
xxpůda, 
- p. č. 1022/23 o výměře 5 808 m2, druh pozemku orná 
xpůda, 
- p. č. 1022/24 o výměře 4 591 m2, druh pozemku orná 
xpůda,  
- p. č. 1022/27 o výměře 2 727 m2, druh pozemku orná 
xpůda, 
- p. č. 1022/34 o výměře 1 942 m2, druh pozemku orná 
xpůda,  
- p. č. 1035/2 o výměře 843 m2, druh pozemku orná půda  
 za pozemky ve vlastnictví Římskokatolické farnosti 
Starovičky, se sídlem Starovičky 106, IČ: 65806247, 
zapsané na LV 675 v k. ú. Starovičky o celkové výměře 22 
720 m2 v celkové dohodnuté ceně  287 000 Kč: 
- pozemek p. č. 506/1, o výměře 1 246 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, 
- pozemek p. č. 510/1, o výměře 38 m2, druh pozemku 
orná půda, 
- pozemek p. č. 1018/145 o výměře 778 m2, druh pozemku 
orná půda, 
- pozemek p. č. 1019/1 o výměře 20 658 m2, druh 
pozemku orná půda s tím, že daň z nabytí a správní 
poplatky uhradí obec Starovičky.  
ZO schvaluje návrh směnné smlouvy a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy.  
f) ZO schvaluje prodej malotraktoru Vari včetně 
příslušenství panu Petru Šmerdovi, bytem Starovičky 126 
za cenu 15 100 Kč včetně 21% DPH. ZO pověřuje 
starostu podpisem kupní smlouvy.  
g) ZO pověřuje starostu zveřejnit záměr darovat pozemky 
využívané jako komunikace zapsané na LV 10001, vše 
v k.ú. Starovičky o celkové výměře 2 623 m2 ve výlučném 
vlastnictví obce Starovičky do vlastnictví Jihomoravského 
kraje. Jedná se o pozemky: 
- části pozemku parc. č. 1028/45, o výměře 2040 m2, druh 
pozemku – ostatní plocha 
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- části pozemků parc. č. 1028/47 a 1028/48 o výměře 583 
m2, druh pozemku – ostatní plocha  
3. ZO schvaluje výsledek výběrového řízení veřejné 
zakázky „Starovičky – IS Zahrady I“, ZO schvaluje 
přidělení veřejné zakázky „Starovičky – IS Zahrady I“ 
vítězné firmě, ZO schvaluje návrh Smlouvy o dílo č. 
008/2016 s dodavatelem stavby VHS plus, 
Vodohospodářské stavby, s.r.o., IČ: 46976469, se sídlem 
tř. Masarykova 1197, 698 01 Veselí nad Moravou a 
pověřuje starostu podpisem této smlouvy.   
4. ZO přesunuje  projednání žádosti Vinařského spolku 
Starovičky, o.s. o dotaci z rozpočtu obce na další jednání 
zastupitelstva obce. 
5. ZO schvaluje účetní závěrku včetně výsledku 
hospodaření obce Starovičky, IČO: 283592 za účetní 
období 2015 sestavenou ke dni 31. 12. 2015. 
6. ZO schvaluje Závěrečný účet obce Starovičky za rok 
2015 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením 
obce bez výhrad. 
7. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 2/2016. 
8.  a) ZO schvaluje přispívat na sociální služby formou 
platby za konkrétní občany. 
     b) ZO schvaluje návrh Veřejnoprávní smlouvy o 
zabezpečení výkonu přenesené působnosti v oblasti 
speciálního stavebního úřadu ve věcech místních 
komunikací a pověřuje starostu podpisem této smlouvy. 
     c) ZO schvaluje vybudování zpevněné plochy u 
rodinného domu č. p. 258. 
     d) ZO schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Ministerstva 
pro místní rozvoj, identifikační číslo EDS 117D815005213 
na projekt „Starovičky – obnova místní komunikace na ulic 
Zaječská“ ve výši 999 512 Kč.  
     e) ZO schvaluje předložený návrh Smlouvy č. 
1030026758/001 o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene a pověřuje starostu podpisem této smlouvy. 
     f) Různé:  
- ZO neakceptuje nabídku firmy DATAPROCON na 
pořízení mapy obce v hodnotě 28 tis. Kč, 
- ZO bere na vědomí informaci o ukončení nájemní 
smlouvy na pronájem pozemků s panem Josefem 
Mikulicou, Popice k datu 31. 10. 2016, 
- ZO bere na vědomí doporučení Ing. Arch. Jany 
Kaštánkové dodržet stavební čáru v lokalitě Zahrady I,  
- ZO bere na vědomí informace o možnosti pořízení tašek 
na tříděný odpad,  
- ZO bere na vědomí informaci starosty o souhlasu 
farnosti Starovičky s možností bezúplatného převodu fary 
obci pro výstavbu komunitního domu seniorů výměnou za 
bytovou jednotku darovanou farnosti v novém bytovém 
domě, dále ZO bere na vědomí  možnost postavit byty na 
„zelené louce“. Rozhodne se po zpracování předběžného 
cenového rozpočtu obou variant.  
 

Usnesení č. 12/2016 
ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

konaného dne 26. 5. 2016 
v 19.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 

 
1.  ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, 
zápis a usnesení z minulého zasedání. 

     2. a) ZO schvaluje přidělení dotace ve výši 10 000 Kč 
Mysliveckému sdružení Starovičky, IČ: 484 550 67 na 
uspořádání střelecké soutěže na střelnici MS Starovičky, 
instalaci pachového ohradníku kolem silnic v revíru MS 
Starovičky a údržbu střelnice. ZO schvaluje návrh 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
obce Starovičky a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy. 

       b) ZO neschvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce 
Starovičky Vinařskému spolku Starovičky, o.s., IČ: 
22756493 na pořízení 2 ks nerezových chladicích boxů a 
2 ks nerezových vyplachovaček sklenic 
3. a) Zastupitelstvo obce Starovičky se zavazuje 
dofinancovat z vlastních zdrojů akci Starovičky – dopravní 
automobil dle Dokumentace projektu EDS 
014D241006263  - Investiční bilance potřeb a zdrojů finan. 
akce ve výši zbylých zdrojů nutných pro realizaci uvedené 
akce a pověřuje starostu obce podáním žádosti o registraci 
akce. 
     b) ZO schvaluje přijetí investiční dotace ve výši 
200 000 Kč z rozpočtu JMK na akci „Starovičky – 
rekonstrukce hasičské zbrojnice II. etapa“, ZO schvaluje 
návrh Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Jihomoravského kraje č. 036657/16/OKH a ZO pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy. 
     c) Zastupitelstvo obce Starovičky schvaluje 
vzorovou Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Jihomoravského kraje k projektu „Starovičky – oprava 
sociálního zařízení kulturního areálu“ a pověřuje starostu 
obce podpisem smlouvy. Zároveň schvaluje přijetí účelové 
finanční podpory ve výši 200 tis. Kč z rozpočtu 
Jihomoravského kraje pro uvedenou akci. 
4. ZO schvaluje výsledek výběrového řízení na akci 
„Starovičky, Zahrady I – vybudování propustku“. ZO 
schvaluje přidělení zakázky vítězné firmě.  ZO schvaluje 
návrh Smlouvy o dílo s dodavatelem stavby firmou VHS 
Břeclav s.r.o., Fügnerova 1161/1, 690 64 Břeclav a 
pověřuje starostu podpisem této smlouvy.  
5. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 3/2016.  
6. a) ZO schvaluje vybudování parkovacího místa před 
domem č. p. 160 na vlastní náklady žadatele.    
    b) ZO schvaluje vybudování parkovacího místa před 
domem č. p. 290 na vlastní náklady žadatele. 
    c) ZO schvaluje přijetí předmětu podpory, tj. SSO 
Starovičky v celkové hodnotě 4 820 683,24 Kč do 
vlastnictví obce Starovičky, ZO schvaluje Smlouvu o 
bezúplatném převodu předmětu podpory mezi DSO Čistý 
jihovýchod, IČ: 75117436 a obcí Starovičky, IČ: 00283592 
a pověřuje starostu jejím podpisem.   
    d) ZO bere na vědomí zájem občanů o koupi pozemků 
(zahrad) za rodinnými domy na ul. Hlavní (směr Břeclav).  
ZO bere na vědomí následující informace:  
- vybudování chodníků v lokalitě Tálky III začne v polovině 

měsíce červenec 2016, 
- informace k parkování zemědělské techniky před domem 

č. p. 59, 
- sdělení starosty k postupu prací na rekonstrukci hasičské 

zbrojnice.  
 

Odpadové hospodářství 
 
Svoz odpadu                                        svoz bioodpadu 
 
červenec 
úterý  5. 7. 2016                                     čtvrtek  7. 7. 2016 
 
středa 20. 7. 2016                                čtvrtek  21. 7. 2016 
 
srpen 
středa 3. 8. 2016                                    čtvrtek  4. 8. 2016 

středa  17. 8. 2016                                čtvrtek 18. 8. 2016 

středa 31. 8. 2016 
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Z naší školičky 

Malý cyklista 
     V pátek 6. 5. nám sluníčko krásně svítilo na plánový 
cyklistický den. Tím jsme ukončili tematický blok týkající se 
dopravní výchovy. Dva týdny jsme se seznamovali s 
dopravními značkami, povídali jsme si o správné výbavě 
kola. Jak jsme na kole, koloběžce nebo odrážedle šikovní 
a zdatní jsme se přesvědčili v pátek dopoledne. Projížděli 
jsme si slalom, objížděli větší překážky, projížděli přes 
úzkou lávku, přes šikmou plochu, podjížděli jsme nízkou 
překážku, vyzkoušeli si jízdu jednoruč a hrbolatou jízdu. 
Nakonec jsme se projeli kolem parčíku zpátky ke škole. 
Diplom a sladká odměna byla důkazem, že jsme správní 
cyklisti.                                                                         (PN) 
 
Návštěva Levandulové farmy 
     V pondělí 23. 5. jsme se pozvali na návštěvu 
Levandulové farmy. Byli jsme příjemně přivítáni paní 
Ondráčkovou, která nás provedla dílnou. Vysvětlila dětem, 
jakou levanduli používají, k čemu je levandule dobrá a co 
všechno v dílně vyrábí. Ukázala nám hotové výrobky, 
vysvětlila nám postup při výrobě svíček, kde se vaří a jaké 
formy a sklenice se používají.  Příště se půjdeme podívat 
na pole, kde se levandule pěstuje, aby si děti uměly 
představit, jak taková levandule vypadá a nejen voní. Na 
cestu domů jsme všichni dostali malý voňavý dárek. Ještě 
jednou děkujeme.                                                        (PN) 
 
Malá školní olympiáda 
     Ke Dni dětí jsme si pro děti připravili malou školní 
olympiádu, kde si mohli všichni zdokonalit svoji fyzickou 
zdatnost, rychlost, vytrvalost. Za svoji šikovnost byly děti 
oceněny diplomem a několika sladkostmi.                  (PN) 
 
MDD 
     Den dětí jsme oslavili částečně prací a částečně 
kulturou. Dopoledne jsme si s dětmi upekli zákusky zvané 
"černoušek", protože probíráme děti celého světa a pak k 
nám zavítal Kuk a Cuk s estrádním vystoupením. Děti si 
tak svůj svátek pěkně užily.                                         (PN) 
 
Tělocvična v novém kabátě 
     Kvůli bezpečnosti dětí jsme nechali obložit stěny 
tělocvičny laminátovými deskami a na radiátory nechali 
vyrobit dřevěné kryty. Tělocvična tak dostala úplně jinou 
„tvář“ a my z ní máme ohromnou radost.                 (Wal) 
 
Fandíme 
     V měsíci květnu jsme žili, jako všichni správní sportovci 
Mistrovstvím světa v ledním hokeji. Naši hokejoví 
reprezentanti hráli 16.5. s týmem Švýcarska o první místo 
ve skupině a Švýcaři o záchranu ve skupině. Dalo se tak 
očekávat, že zápas bude nanejvýš napínavý. Mysleli jsme 
si, že se "kouknem" jenom na chviličku, ale od obrazovky 
se prostě nedalo odejít. V rámci toho, že je úkolem školy a 
vzdělávání vést žáky i k vlastenectví, tak jsme zápas 
zhlédli až do konce a naše hráče povzbuzovali mohutným 
fanděním. „Obětovali“ jsme sice hodinu Lv, ale stálo to za 
to a na konci zápasu jsme si pak mohli celí šťastní zazpívat 
českou hymnu, protože "naši chlapci to dali"             (Wal)      
 
Tablo 
      „Čas letí jako bláznivý……“ zpívá v jedné své písničce 
Karel Gott. I nám tento školní rok utekl jako voda a 
nastanou toužebně očekávané letní prázdniny. Ovšem 
konec školního roku také znamená, že nás čeká loučení s 
žáky 5. ročníku, kteří budou pokračovat ve školní 
docházce II. stupně na jiných základních školách a jedna 

žákyně - Jindřiška Hovězáková na Gymnáziu 
v Hustopečích. Loučení je vždycky smutná záležitost a i 
nějaká slzička ukápne, ale to patří k „běhu věcí“.  Chtěla 
bych za celý pedagogický sbor a ostatní zaměstnance 
školy našim odcházejícím žákům popřát hodně štěstí a 
úspěchů v dalším studiu a všem žákům popřát krásné 
prázdniny s mnoha bohatými zážitky. Budeme se těšit na 
shledanou v novém školním roce. 
     S odcházejícími žáky jsme si v hodinách ICT vytvořili 
školní tablo, které je ke zhlédnutí ve výkladu restaurace     
U Tomků.                                                                    (Wal) 
 
Jindřiška 
     Gratulujeme naší žákyni 5. ročníku Jindřišce 
Hovězákové, která úspěšně absolvovala zkoušky na 
osmileté Gymnázium T.G.Masaryka a byla přijata od 
školního roku 2016/2017 ke studiu. Jindřiška skončila se 
svým bodovým výsledkem v první třetině všech uchazečů, 
což je krásný výsledek a pro nás signál, že na naší škole 
se dětí naučí a neztratí se ani mezi žáky z velkých škol. 
Musím i poznamenat, že od roku 2009, kdy jsem 
nastoupila na tuto školu,  se zatím všichni žáci, kteří se 
hlásili na gymnázia (4), byli ke studiu přijati. S Jindřiškou 
jsme samozřejmě její přijetí náležitě oslavili a všichni jí 
popřáli hodně úspěchů na nové škole.                             (Wal) 

Ella 

     V květnu hustopečská Plavecká škola pořádala závody 
žáků 3. tříd. Naši školu v kategorii jednotlivců 
reprezentovala Ella Hoferová, která se umístila na 
krásném 2. místě. Tímto jí všichni gratulujeme a děkujeme 
za vzornou reprezentaci školy.                                  (Wal) 
 
Dopravní výchova 
       Dne 24. 5. 2016 jsme se s žáky zúčastnili dopravní 
výchovy na dopravním hřišti v Hustopečích. Jednalo se o 
navazující výuku 1. bloku, který žáci absolvovali na 
podzim. Počasí nám tentokráte moc nepřálo, a proto jsme 
si nejdříve  zajezdili na kolech, než by nám začalo pršet,  a 
snažili se dodržovat všechny dopravní předpisy, které už 
jsme znali. Poté jsme se přemístili do učebny a pokračovali 
v seznamování s další teorií. Nakonec jsme celou výuku 
uzavřeli ověřovacím testem.  Nutno říci, že všichni uspěli 
a stali se tak majiteli dopravního průkazu.                 (Wal) 
 
Škola v přírodě 
     Stejně jako loni pojedeme i letos na školu v přírodě do 
RS Mlýnky. Z loňska už víme, jak to tam vypadá a na co 
se můžeme těšit. Mnozí z prvňáčků si také poprvé 
vyzkouší jaké to je být týden bez maminky.  Čeká nás 
krásná příroda, sportovní vyžití a mnoho dobrodružství a 
vzrušujících zážitků. Doufáme, že nám bude přát počasí a 
vyzkoušíme tak i krásný bazén, na který v loni nedošlo.  
Letos si budeme hrát na indiány a už se moc těšíme. (Wal) 
 
 
Projekt „Třídíme odpad“ 
     Žáci 3. a 4. a 5. ročníku v rámci hodin Přírodovědy pro 
děti z mateřské školy připravili ke Dni Země projekt o 
třídění odpadu. Nejprve oblečení do šatů z plastu a papíru 
a s ukázkou skla dětem předvedli a představili, jak tyto 
suroviny vypadají a jakým způsobem se jako odpad 
třídí.  Společně jsme se také naučili písničku o třídění 
odpadů na nápěv známé písně Prší, prší.... Následovala 
část  formou her a pracovních listů pro děti na toto téma, 
které si žáci sami přichystali. A jak dodali, nebylo vůbec 
jednoduché program pro "školčátka" úměrně k jejich věku 
připravit a také odprezentovat. Pro malé děti  si  na 
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rozloučenou také přichystali dáreček - kytičku, jak jinak 
než z odpadového materiálu.                                      (Baj) 
 
DEN ZEMĚ V KOVOZOO 
     Dne 29. dubna jsme navštívili Staré Město, kde byl 
pořádán program pro děti ke Dni Země. Dobré zkušenosti 
jsme měli již z minulého roku, letos jsme si mohli kromě 
prohlídky kovových zvířátek v jedinečné KOVOZOO 
zasoutěžit v nových ekologicky zaměřených soutěžích, 
využít připravený animační program pro děti a nové 
atrakce - například tetování a malování na obličej, hrátky s 
balonky plněných heliem. Děti nemohly vynechat ani 
oblíbený skákací hrad, jízdu vláčkem po areálu či návštěvu 
velké pirátské lodi.                                                                (Baj)   
 
Čarodějnická výuka 
     Dne 2.5. jsme v naší škole vyučovali netradičně, z 
našich žáků se stali malé čarodějky a čarodějové a odletěli 
jsme spolu na Mars. Nevěříte? Výuka se konala v přírodě 
- v kempu Mars na šakvické přehradě.  Nejprve jsme si v 
čarodějnické škole zopakovali učivo z matematiky, 
českého a anglického jazyka. Poté jsme si protáhli svoje 
těla při průletu pavučinou na koštěti a slalomu na  koštěti. 
Nechyběly ani zkoušky z míchání  lektvarů, ale předtím 
jsme si museli vyrobit čarodějné hůlky.  Další disciplínou 
bylo vytvoření čarodějnice - velcí čarodějové tvořili 
prostorovou čarodějnici a ti malí na pláži postavu z 
přírodnin. Své znalosti o přírodě jsme si mohli vyzkoušet 
při čarodějnické stezce v areálu kempu, při které byly děti 
rozděleny do skupinek a byla jim přidělena náročnost trasy 
podle věku a počtu.  Odměnou pro všechny byl poklad, 
který děti našly podle indicií v uschovaných předmětech, a 
to špekáčky, které na nás čekaly v lednici. Ty jsme si s 
chutí opekli u ohně, abychom se posilnili na přesun podél 
břehu přehrady, kde na nás již čekal autobus.  Díky 
skvělému počasí a dobré náladě se tato akce vydařila, pro 
děti i p. učitelky byla dalším příjemným zážitkem.      (Baj) 
 
Projekt „Život s handicapem“ 
      Dne 13.5. naši školu navštívily studentky Masarykovy 
univerzity v Brně se svým projektem Život s handicapem, 
jehož cílem bylo ukázat žákům život člověka, který je slepý 
a poznat, jak se takový jedinec cítí. Jedna z iniciátorek byla 
od narození postižena nevidomostí, a tak mohla dětem při 
besedě přímo odpovídat na zvídavé dotazy ohledně 
způsobu života s tímto omezením a ukázat kompenzační 
pomůcky, které používá. Nejvíce žáky zaujal mechanický 
psací stroj, který umožňuje psaní texů Braillovým písmem. 
Také si vyzkoušeli práci se slepeckou holí, na vytvořených 
stanovištích se zavázanýma očima  stavěli stavebnici, 
kreslili, poznávali různé druhy koření - museli tak více 
zapojit své ostatní smysly. V dnešní době je velmi důležité 
vychovávat děti k toleranci a ohleduplnosti vůči 
postiženým lidem, což byl také účel tohoto projektu a u 
našich žáků jistě stopu zanechal.                                (Baj) 
 
Ochutnávka exotického ovoce 
     V rámci projektu Ovoce do škol jsme v květnu  byli mile 
překvapeni doprovodným programem - ochutnávkou 
exotického ovoce. Do naší školy byly doručeny dvě 
bedničky ovoce s druhy, které mnohé děti dosud vůbec 
neochutnaly, například  granátové jablko, mochyně, 
ananas, kokos...  V rámci ochutnávky zde byla také 
zastoupena listová zelenina - rukola a polníček, z které 
nám paní kuchařka připravila chutné saláty.               (Baj) 

Ekologický  program  
    Dne 16.5. žáci 3.,4. a 5. ročníku v rámci předmětu 
Přírodověda navštivili Ekocentrum Velké Pavlovice. Díky 

příznivému počasí se zde mohl realizovat  dlouho 
plánovaný výukový program Tajemství Zámeckého 
rybníka.  Přímo u Zámeckého rybníka nedaleko Ekocentra 
Trkmanka  žáci lovili a zkoumali vodní živočichy a svá 
pozorování zaznamenávali do pracovních listů. V další 
části programu pomocí připravených materiálů poznávali 
společenství rostlin a živočichů v rybníce a okolí. Získané 
znalosti dále uplatňovali při vytváření plakátů o tomto 
ekosystému.                                                                (Baj) 
 
Besídka 
     Dne 9.6. žáci  kroužku Veselé pískání pro své rodiče a 
kamarády připravili besídku. Vystoupili zde s nacvičenou 
operetkou Zdeňka Svěráka a Jaroslava Uhlíře O dvanácti 
měsíčkách. Na závěr každý předvedl vybranou skladbičku 
hrou na flétnu.  Besídkou jsme pro tento školní rok činnost 
kroužku zdárně ukončili.                                             (Baj) 

Okénko do školní družiny 
     Pěkné počasí nás láká především k pobytu na školním 
hřišti. Den Země jsme ve ŠD oslavili jak jinak než v 
přírodě.  Žáci řešili přírodovědné rébusy, hádanky a úkoly, 
jejichž zadání si museli sami najít v prostoru místního 
parku. Ke Dni matek se žáci snažili a vyrobili pro své 
maminky malý dáreček z keramiky a skupinově jsme 
vytvořili velké srdce pro maminky z plakátů, na které děti 
napsaly a nakreslily, jaká jejich maminka je.  Výletem 
k místnímu tanku jsme si připomněli výročí osvobození 
obce. Při přírodovědných vycházkách jsme ve skupinách 
vypracovávali plakátky, na nichž jsme zachytili 
zpozorované jarní změny. Nechybí ani sport – např. na 
vytvořených sportovních stanovištích, turnaje 
v netradičních disciplínách, sportovních hrách či další 
programy z naší celoroční hry Družinády  - tentokráte 
paralympiáda a štafetové hry. Svou fantazii, kreativitu a 
talent z hudební oblasti si žáci mohli vyzkoušet při 
družinové soutěži „Tvoje tvář má známý hlas“, kde jsme se 
nechali inspirovat známým večerním televizním 
programem.                                                                 (Baj) 
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Z naší farnosti 

 
     V minulém čísle jsem se zmínila, že se chystá zájezd 
ke Svaté bráně do Kostelního Vydří. Tento se uskutečnil 
dne 15. 4. 2016. Skvělým průvodcem nám byl pan děkan 
Pavel Kafka. Klášter v Kostelním Vydří je na výšině a je 
situován tak, že opravdu připomíná horu Karmel. Stará se 
o něj šest bratrů Karmelitánů, kteří nás klášterem provedli 
a seznámili s jeho historií. Prožili jsme zde krásnou mši 
svatou. Přijeli jsme do Dačic, kde byl opět výklad a pak 
jsme vystoupali 148 schodů (samozřejmě kdo chtěl) na 
věž kostela, odkud je nádherná vyhlídka na kus Vysočiny. 
Odtud jsme pokračovali do kláštera v Nové Říši, kde nás 
už čekal jeden z kněží – kamarád našeho pana děkana, 
aby nás seznámil s jejich klášterem. Tento spravují pouze 
tři Premonstráti. Na konci tohoto vydařeného zájezdu jsme 
ještě navštívili Babice – nešťastné poslední působiště 
našeho rodáka P. Václava Drboly. Zde nás čekala paní 
kostelnice, která nám pověděla něco o farnosti. Prohlédli 
jsme si faru, kostel a po modlitbě se vraceli domů. Při 
zpáteční cestě už plánoval pan děkan další výlet na květen 
a to ke Svaté bráně do Žďáru. 
     Bohužel, není nám to souzeno. Pan děkan má plno 
starostí s přesouváním se na nové místo do Brna. Těžko, 
přetěžko se nám s ním bude po sedmi letech loučit. Měl by 
odejít k 1. 8. 2016. Musíme doufat, že vše, co se za 
posledního půldruhého roku v naší farnosti zrodilo, bude 
mít pokračování i za působení nového pana děkana, který 
ho přijde nahradit. Měl by přijít z rodiště pana děkana 
Kafky, kde dosud působí – z Náměště nad Oslavou a 
jmenuje se Jan Nekuda. To nám bylo zatím oznámeno.  
     Květen jsme prožili ve znamení měsíce Panny Marie – 
májovými pobožnostmi a to každé pondělí v 18.00 hodin. 
Do tohoto nádherného měsíce nás všechny uvedly děti 
hned 1. 5. při své dětské mši. Paní Lenka Krůzová vyrobila 
z tvrdého papíru velké srdce a s dětmi v náboženství 
různobarevné papírové motýlky, které nalepily na srdce a 
mezi motýlky přilepily čajové svíčky. Děti nesly rozžaté 
srdce průvodem k oltáři Panny Marie, kde nám svítilo celý 
měsíc Máj. Bylo to velmi působivé.   

8. květen – den narozenin našeho milého pana děkana 
připadl letos zrovna na neděli. Oslava byla velkolepá. Paní 
Lenka upekla dort – knihu, na které bylo z jedlého papíru 
logo, které mají děti na svých farních tričkách: „Farnost 
Starovičky – jsme na jedné lodi“. K tomuto dárku dostal 
oslavenec také stejné tričko a dárkový balíček od farníků. 
Náš kazatel měl okamžitě krásnou promluvu při mši svaté 
k tomuto logu. Děti odpovídaly, kdo všechno musí být na 
této lodi, aby vše fungovalo jak má. Jeho slova velmi 
oslovila nejen děti, ale také nás, farníky. Mše svaté se 
zúčastnilo na 20 dětí a byl překročen rekord ministrantů z 
6 na 8. Tolik ministrantů v našem kostelíku ještě nebylo. 
Lenka s dětmi chtěli udělat panu děkanovi radost a 
myslím, že se jim to náležitě povedlo. I počasí v tuto neděli 

bylo nádherné, tak se po mši v krásném, zeleném 
prostředí u kostela krájel dort a bouchalo dětské šampáňo. 
Škoda jen, že to bylo s tímto úžasným člověkem a 
kazatelem naposled. Snad dá Pán Bůh a naše farnost se 
v tomto duchu ponese i v dalších letech. 

5. června – poslední dětská mše v tomto ročníku byla ve 
znamení ukončení zabydlování Noemovy archy zvířátky. 
Dětem bylo slavnostně předáno vysvědčení 
z náboženství. Bylo veliké děkování za uplynulý školní rok 
„tetě Lence“, panu děkanovi, Lenka Elišce Brůčkové – paní 
učitelce za rady a pomoc, kytarový doprovod při dětských 
akcích a takové to děkování – všichni všem navzájem. A 
to je moc dobře. Děkování není nikdy dost. Je třeba k tomu 
také děti vést, aby si pamatovaly, že za všechno máme 
děkovat. Tak „Pán Bůh zaplať “ !                     Anna Haluzová 
 
Mše a táborák u Božích muk 
     Po loňské premiéře mše a táboráku u Božích muk, jsme 
letošní školní rok zakončili opět mezi vinohrady. Krásné 
počasí počínajícího léta, úsměv ve tvářích přítomných a 
radostné očekávání v očích dětí – co víc si přát! 
      Při mši jsme vyhodnotili celoroční „docházkovou“ 
soutěž ve sbírání kapiček (kamínků). Všechny děti si 
vybraly zaslouženou odměnu a zároveň dostaly svoji 
místenku na archu. Všichni dospěláci, aby nepřišli zkrátka, 
dostali od dětí malé dárečky, které jim pro radost vyrobily 
v náboženství. 
      Po mši jsme zažehli oheň, děti opekly špekáčky nejen 
sobě, ale také tetičkám, babičkám, dědečkům, zkrátka 
každému kdo měl chuť. 

      Protože náš pan děkan Pavel Kafka k 1. 8. odchází na 
jiné působiště, vypustili jsme lampion s díky za krásných 
sedm let s panem děkanem a s podpisy všech 
zúčastněných. 
      Bylo by fajn, kdybychom se za rok u Božích muk, mezi 
vinicemi, sešli zase.                                 Lenka Krůzová  
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  DĚCKANÁDA 
     V sobotu 21. 5. jsme s dětmi vyrazili do Hustopečí, kde 
se již pošesté konalo setkání dětí z celého hustopečského 
děkanátu –  Děckanáda. Cílem té letošní, s názvem 
Hokuspokus, bylo přijít na kloub Ježíšovým zázrakům a 
zjistit, proč je Pán Ježíš vlastně dělal a zda se zázraky dějí 
i dnes. 
     A tak se asi 200 badatelů, vyzbrojeno zápisníkem a 
lupou, pokoušelo zopakovat biblické zázraky. Zkoušeli 
např. chodit po vodě, utišit bouři, proměnit vodu ve víno či 
uzdravit slepého. Všichni si u těchto pokusů užili velkou 
legraci, ale nic z toho se samozřejmě ani jednomu z nich 
nepodařilo. Objevili však něco mnohem důležitějšího – 
zázraky všedního dne, které často nevnímáme, nevidíme 
a mnohdy za zázraky ani nepovažujeme. Ne každý má 
denně co jíst, má doktory a léky na nemoci, rodinu či 
kamarády. 

     Děti si zároveň uvědomily, že zázraky si nelze plést 
s pouhými triky. Příkladem bylo vystoupení 
profesionálního kouzelníka Šeklina, který okouzloval 
přítomné jedním trikem za druhým a také je jeden naučil. 
Po hodinovém vystoupení se všichni přesunuli na mši, 
která celé setkání zakončila. 
     Všichni se naučili a zazpívali si tzv. hymnu, která je 
každý rok nová, vytvořená vždy přesně na míru tématu 
konkrétní Děckanády. Letos jsme tedy nezpívali nic jiného, 
než že „Já jsem zázrak“.  
     Závěrem dostaly děti vstupenku do Vida (zábavní, 
vědecký park) a upomínkové předměty na skvěle a 
zázračně prožitý den.                                  Lenka Krůzová  
 

VÍNO VÍN 2016 – již pošesté 
     
     Samotné akci předcházelo, s týdenním předstihem, 
sobotní bodování místních vín a nedělní výběr šampionů 
Vína vín subkomisí. S bodováním jsme byli velice 
spokojeni a to jak s účastí, tak s celkovým průběhem. 
V sobotu se nás sešlo 20 a v neděli 6 subkomisařů.  
     Letos Vám náš desetičlenný tým přichystal celkem 265 
vzorků. V místní výstavě jste si mohli vybrat ze 159 vzorků, 
doposud rekordní počet. 72 vín bylo přímo od vinařů ze 
Staroviček, v patách nám pak byli hustopečští vinaři se 45 
vzorky. V přehlídce nejlepších vín mikroregionu jste mohli 
ochutnat 114 vzorků - ze 41 z nich vybírala subkomise 
nejlepší víno. Těchto 41 vín se stalo buď přímo šampiony 
na výstavách, nebo získalo 1. místo na základě nejlepšího 
bodového hodnocení. V letošním roce se bodované 
výstavy uskutečnily ve 22 obcí, z celkového počtu 29 obcí 
mikroregionu Hustopečsko. Tyto výstavy se konaly 
v období od 7. 2. (zahájení sezony se koná vždy  
v Křepicích) do 11. 6., kdy pomyslný kruh uzavíráme u nás 
ve Starovičkách. 

     Výstava vín se konala tradičně druhou červnovou 
sobotu, tedy 11. června, od 14:00 hod. v kulturním domě. 
V 16 hodin jsme rozdali vítězné diplomy a prvním místům 
byly na památku předány krásné, skleněné číše. 
Moderátorské role se mistrně ujal náš pokladník Tomáš 
Dolák a já se tomuto „nepopulárnímu“ postu opět vyhnula.     
Od 17 hodin nám degustování výborných vín 
zpříjemňovala cimbálová muzika Mládí z Čejče, jež 
přivedla atmosféru k dokonalosti – těžko se to popisuje, to 
se musí zažít. Tak jako minulý rok se s námi rozloučila ve 
22:00 hod. A k půlnoci jsme akci oficiálně ukončili i my. 
V letošním roce jsme dosáhli i jednoho historického 
milníku a to tím, že jsme poprvé využili nové zázemí 
areálu, ke spokojenosti nás všech. 

Foto:  Josef Janoušek 
   
   Celkově hodnotíme letošní ročník pozitivně. Jen nás 
malinko mrzí účast místních, která byla dle našich odhadů 
cca 30 %. Ještě, že máme blízko to zaječské vlakové 
nádraží, díky tomu k nám přicestovala snad více než 
polovina milovníků dobrého vína. Jen pro zajímavost 
uvedu, že k nám zavítali lidé např. z Brna, Olomouce, 
Veverské Bitýšky. 
     Veliké díky patří všem vinařům, kteří nám poskytli své 
vzorky do přehlídky a místního koštu, bez nich by byla 
výstava neuskutečnitelná.  Dále místní chase, která se 
zhostila nalévání, Michalu Spěvákovi a jeho týmu za 
zajištění skvělého občerstvení a všem, kteří nám 
jakýmkoliv způsobem pomohli. Veliké poděkování patří 
také všem, kteří nám přišli pomoci obodovat oněch 159 
vzorků do místní výstavy a subkomisi, která vybrala ta 
nejlepší vína z mikroregionu. A ještě jedno veliké díky patří 
všem, kteří nás v našem úsilí podpořili, udělali si v sobotu 
čas a samotné akce se zúčastnili – to je pro nás motivující.  
PS: Příští rok, druhou červnovou sobotu, v kulturním domě 
na viděnou. 
 
A kdo byli Ti nejlepší? 
 

VÍNA VÍN MIKROREGIONU: 
 
Bílá vína: 
1. Novák Josef, Borkovany – Rulandské bílé 2012, ps 
2. ZD Němčičky – Sauvignon 2015, ps 
3. Straka Zdeněk, Hustopeče – Irsai Oliver 2015 
 
Růžová vína: 
1. Víno Prokeš s. r. o., Horní Bojanovice – Cabernet 
xxSauvignon 2015, ps 
2. Vinařství Pavlica, Zaječí – Frankovka 2015, ps 
3. Víno J. Stávek, Němčičky – Nad Zahrady (Merlot) 2015, vh 
 
Červená vína: 
1. Jakubčík František, Ing., Brumovice – Merlot 2013, ps 
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2. Vinařství Žákovi, Horní Bojanovice – Frankovka 2015, ps 
3. Roubíček Zdeněk, Morkůvky – Dornfelder 2013, kab 
 

ŠAMPIONI MÍSTNÍ VÝSTAVY: 
 
Bílá vína: 
1. Straka Zdeněk, Hustopeče - Irsai Oliver 2015 
2. Vinařství Pechor, Velké Němčice – Sauvignon 2015, vh 
3. Vinařství Pechor, Velké Němčice – Ryzlink vlašský 2015, 
xxxvh 
 
Růžová vína: 
1. Šmukař Josef, Starovičky – Frankovka 2015, ps 
 
Červená vína: 
1. Holásek Milan, Starovičky – Svatovavřinecké 2015, ps 
2. Straka Jan, Hustopeče – Regent 2015, ps 
3. Svoboda Zdeněk, Starovičky – André 2015 
 
                  za Vinařský spolek Starovičky Pavlína Prátová 
 

CO NÁM CHYSTÁ KULTURNÍ KOMISE?  
PŘECE NOVÉ ZÁŽITKY… 

     
      Milí kulturní příznivci, pro samotné pořádání výstavy 
vín jsme neměli čas se sejít a řádně naplánovat nově 
chystané akce, tak abyste se o nich již v tomto čísle 
zpravodaje dozvěděli přesné informace. Proto uvedu ve 
zkratce, bez uvedení konkrétních dnů (nestihli jsme je do 
uzávěrky naplánovat, ale dnes, kdy čtete tento zpravodaj, 
je už samozřejmě známe), jen to nejnutnější. Podrobné 
informace se v pravý čas dozvíte.  
 
Můžete se těšit na tyto dvě zcela nové akce: 
 

� Zájezd do vinařství – v srpnu navštívíme 
vinařství Nosreti v Zaječí, zajistíme Vám 
prohlídku, degustaci pod odborným dohledem a 
chybět nebude dobré občerstvení. 

� Výstava „štarvických“ výpěstků – v září se 
pokocháme výpěstky z našich zahrádek, 
proběhne soutěž o největší výpěstky v různých 
kategoriích (např. brambory, jablka, mrkve, dýně, 
papriky…), doprovodný program a malé 
občerstvení zajistíme. S Vaším souhlasem 
mohou být výpěstky věnovány do školní jídelny, 
aby si děti před zimou doplnily vitamíny. 

 
                                     za kulturní komisi Pavlína Prátová 

KRÁSY KROMĚŘÍŽE – NEJEN TY PIVNÍ 
 
     V sobotu 14. května jsme se již pošesté vypravili do 
pivovaru. Letos do nejmenšího, co jsme doposud 
navštívili. I přes tento „nedostatek“ nás 1. Selský pivovárek 
nadchnul. Ale nejen pivovárek, nýbrž i samotné město… 
     Jako první byla na pořadu dne návštěva 
Arcibiskupského zámku, který se spolu s Podzámeckou a 
Květnou zahradou řadí od roku 1998 na Seznam 
světového kulturního a přírodního dědictví UNESCO. 
Zámek býval sídlem olomouckých biskupů, proto v názvu 
to slovo „arcibiskupský“. Světově proslulá je zámecká 
obrazárna (galerie), především díky obrazu italského 
malíře Tiziana – Apollon a Marsyas, který je 
pravděpodobně nejdražším obrazem v České republice, 
momentálně je zapůjčený na výstavě v New Yorku, zpět 
se vrátí v září, o prázdninách si ho tedy bohužel 
neprohlédnete. Dohromady je na zámku přes 500 obrazů 
od předních evropských malířů 15. – 18. století. Co si ale 

prohlédnout můžete je nádherná, a též velmi známá, 
zámecká knihovna, která čítá 88 tisíc knih (jedná se 
především o díla latinská, francouzská, italská), nejstarší 
kniha pochází z 9. století. Krom obrazů a knih stojí za 
zmínku i rozsáhlý Sněmovní sál. Své jméno získal sál z 
důvodu konání se říšského sněmu rakouských národů 
v roce 1848 právě v tomto sále, který byl do Kroměříže 
přesunut z Vídně na návrh Františka Palackého.  
     Po prohlídce zámku se nás jen hrstka vydala do 
Podzámecké zahrady, zbytek se odešel občerstvit do 
Radničního sklípku, kde jsme měli domluvený oběd. Jen  
v krátkosti uvedu, že zámecký krajinářský park se 
rozprostírá na ploše 64 ha (lednický zámecký park má 
rozlohu 170 ha, to jen tak pro srovnání). Najdeme v něm 
malou domácí zoo, rybníky, přes 200 druhů vzácných 
stromů z různých částí Evropy, ale i z Ameriky a Asie. 
Vedle těchto unikátních stromů se v zahradě nachází 
rozsáhlé plochy lučních porostů. Tato rozmanitost 

představuje inspirující prostředí pro botaniky a dendrology.  
V Radničním sklípku jsme si dali předem objednaný oběd, 
jaký jiný než klasický, zase guláš – možná to příští rok 
změníme. Jelikož pivní menu bylo opravdu bohaté, 
představte si 9 druhů točených piv na jednom místě! I 
břeclavský Kanec mezi nimi byl. Panečku… A nás se díky 
tomu do Květné zahrady vydala opět jen hrstka. Pánové si 
užili své a dámy též. Květná zahrada je unikátní dílo. Patří 
mezi nejvýznamnější zahradní výtvory na světě. Na vlastní 
oči jsme spatřili kousek versailleské zahrady. Jedná se 
totiž o zahradu francouzského typu. Veškerá zeleň 
v zahradě je stříhána do rozličných geometrických tvarů. 
Zahradu oživují dvě krásné fontány a dlouhá kolonáda se 
44 sochami, které zobrazují mytické a historické postavy. 
Z horní části kolonády máte Květnou zahradu jako na 
dlani, nádherný výhled. Jen ty květiny ještě nekvetly, takže 
geometrické vzorce jsme viděli bez toho typického 
barevného nádechu. Na závěr jsme si prošli malý skleník, 
na velký už nám nezbyl čas. A chvátali jsme k autobusu. 
     Tohle všechno jsme za sebou měli ve 14:30 hod., kdy 
jsme stanuli u 1. Selského pivovárku, kde se nás ujal pan 
majitel. V krátkosti nám pověděl zajímavou historii 
mladého pivovárku, jemuž předcházelo vaření piva 
v garáži ve velkém hrnci. Tuto libou činnost prováděli čtyři 
kamarádi, nejprve pro sebe, pro nejbližší rodinu, pro 
kamarády… Do tohoto většího podniku se pustil už jen pan 
Váňa. A jak sám říká, pivo vaří pro radost, nikoliv kvůli 
výdělku. Ten mu zajišťuje zemědělská firma a z této 
činnosti byl odvozen i název prvních dvou piv Sedláček 
(11°) a Sedlák (12°). Naše 90 minutová prohlídka trvala 
nakonec minut 180! Během této doby jsme ochutnali již 
zmíněného Sedláčka a Sedláka. Poté následoval McHugo 
– český slad, americký chmel, I.P.L. – spodně kvašený 
speciál a Krok do tmy – výborné černé pivo! Na webových 
stránkách jsou v sortimentu uvedena ještě tato piva: 
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Maryška, C. & K., Alleš Gute! (ten vykřičník patří do 
názvu). Pan Váňa vaří pivo dle svého gusta a nám 
chutnalo! Div se nám ty pivní suvenýry vešly do našeho 
malého autobusu.  
     Byla to vyčerpávající sobota, ale stála za to! Tak jsem 
zvědavá, co namyslíme na příští rok.  
                                                                  Pavlína Prátová  
 

Čarodějnický rej 2016 
 
     Letos se konal Rej čarodějnic a čarodějů netradičně v 
neděli 8. května 2016. Ve tři hodiny odpoledne Rej 
odstartoval na místním hřišti. Pro děti bylo přichystáno 
několik stanovišť, na kterých musely vynaložit své fyzické 
úsilí, rovnováhu, koordinaci, logiku či přesnou mušku. Při 
registraci děti dostaly provázek, na který si navlékaly 
korálek získaný absolvováním určitého stanoviště. Po 
vykonání všech úkolů tak mají na památku pěkný 
náramek. Nejodvážnějším úkolem pak bylo vytáhnutí 
tyrkysového korálku ze sklenice plné moučných červů 

schovaných v pilinách. Svou nebojácností překonaly i 
dospělé. Plnění úkolů na chvíli přerušila menší přeháňka. 
Nicméně ani ta nezabránila tomu, abychom společně na 
hranici spálili Pandořinu skříňku, která obsahovala 
lístečky, na které děti napsaly svá trápení a neduhy. Na 
bezpečnost u ohně dohlížel místní sbor hasičů. Za 
poskytnutí dřeva a postavení hranice jsme vděční Petru 
Ovískovi. TJ Starovičky pak za poskytnutí občerstvení, 
které dětem věnovala zdarma. Všechny děti, co přišly v 
čarodějnickém převleku, dostaly zdarma zmrzlinu a malou 
pozornost. Samotnou akci jsme pak zakončili slavnostním 
přeletem kolem hřiště.  
     Přeji Vám, jménem kulturní komise Starovičky, 
pohodové léto plné krásných zážitku a na akcích příštích 
na viděnou. 
                                         za kulturní komisi Tomáš Dolák 
 

Činnost naší jednotky SDH Starovičky  
za prvních 5 měsíců v tomto roce 

 
     Čtenářům zpravodaje přinášíme přehled o činnosti 
místní jednotky Sboru dobrovolných hasičů Starovičky za 
prvních pět měsíců letošního roku:  
 
- 30. 4. 2016 se družstvo účastnilo dozoru při akci „Chůze 
po žhavém uhlí“, na akci byli členové: Stanislav Novák, 
Ladislav Klecandr, Josef Hanáček, David Hanáček, 
Zdeněk Svoboda, Lukáš Veselý, Adam Janoušek. 
 
- 3. 5. 2016 bylo provedeno přeložení nové elektrické 
přípojky na hasičku. Toto přeložení přípojky provedla firma 
E.ON. 

- 8. 5. 2016 jsme se zúčastnili na akci Slet čarodějnic a 
čarodějů, u této akce byli tito členové: David Hanáček, 
Lukáš Veselý, Josef Hanáček. 
 
- 14. 5. 2016 se náš oddíl účastnil soutěže v požárním 
útoku O pohár městyse Drnholce. Naše družstvo se 
umístilo na 6. místě za účasti zkušenějších družstev. Navíc 
nás potrápila trochu technika. 
 
- 27. 5. 2016 byl vyhlášen poplach úniku plynu u rodinného 
domu p. Vejvančického, kde bylo narušeno plynové 
potrubí k rodinnému domu. Naše jednotka okamžitě po 
nahlášení události vyjela k zásahu, kde pod vedením HZS 
Hustopeče a naší jednotky bylo zajištění místa, odvětrání 
okolních domů a měření výskytu plynu. Po opravě potrubí 
firmou RWE byla ukončena účast jednotky na pokyn 
velitele zásahu. Na zásahu byli přítomni členové: Stanislav 
Novák, David Hanáček, Zdeněk Svoboda. 
    
  Naše družstvo má pravidelně před každým závodem     v 
požárního útoku trénink. 
     Dne 28. 5. 2016 jsme se zúčastnili soutěže okrsku                   
v požárním útoku v Pouzdřanech. Soutěže se účastnilo      
6 družstev mužů a 3 družstva žen. Naše družstvo 
předvedlo ukázkový výkon a umístilo se na pěkném              
2. místě za družstvem V. Němčic, které mělo lepší čas          
o 3 vteřiny.  
     I nadále budeme pracovat na dokončení oprav naší 
hasičky a účastnit se na veřejných akcí v naší obci. Čekají 
nás účasti na dalších soutěžích v požárním útoku. 
Nejbližší se bude konat dne 18. 6. 2016 v Sedleci, kterého 
se též zúčastní naše družstvo a věříme v další pěkné 
umístění. 
                                           Stanislav Novák, starosta SDH   
 

Ze století do století 
 
     K tomuto příspěvku mě inspirovaly staré fotografie, 
které rodiče zachovávají po svých rodičích a prarodičích. 
Moc ráda je přebírám a prohlížím. Zajímá mě na nich i 
pozadí a vzpomínám, jak ulice vyhlížely za mého dětství a 
také za dětství našich rodičů. Fotka, která je podle mých 
propočtů pořízena někdy v třicátých letech minulého 
století, mě zvláště zaujala. Můj tatínek František 
Kostrhoun říká, že si tento den, kdy se stařečci fotili, dobře 
pamatuje. Bylo to v Chaloupkách před domkem 
Tomkových, někde v místech, kde mají dnes dům Panicovi 
st. Tatínek říká, že byl kluk a poslouchal s ostatními 
kamarády rádio umístěné v okně Tomkových, které zrovna 
vysílalo nějaký fotbalový zápas. Vašek Tomek – tatínek 
Mile Panicové byl o několik let starší než můj tatínek a 
považte – vlastnil rádio. To bylo tehdy něco. Stařečci na 
fotografii jsou tři bratři Najmanovi. Tabulky s čísly označují 
jejich věk 85, 90, 83. Zprava je můj pradědeček Václav 
Najman a prostřední – pradědeček Mile Panicové. Určitě 
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se fotili proto, že se nestávalo často, aby se v té době 
zdraví (jak vidím na fotografii) dožili bratři takového věku. 

Nedala mi spát myšlenka na dnešní podobnost, která se 
týká tatínka. Nemám v rodině tři bratry vysokého věku, ale 
tři bratrance a to ve věku ještě o deset let vyššího, než ti 
na fotografii. Nejsou to Najmani, ale Kostrhouni. Usmyslela 
jsem si, že tento vzácný trojlístek kdysi výborných 
fotbalistů a muzikantů musíme zvěčnit. Jsou to: Vítězslav 
Kostrhoun – 92 let, František Kostrhoun – 91 let a Karel 
Kostrhoun – 90 let. Neznám totiž žádný další takový 
trojlístek bratrů ani bratranců v naší vesnici. Třeba se 
mýlím, tak mě opravte zveřejněním další podobnosti. Syn 
Pavel je také docela zapálený do zdokumentování dat a 
fotografií ze života našich předků, takže si ochotně pohrál 
s touto fotografií: 

Hodí se k nim přidat ještě další osobu a to ženu, která má 
na začátku také devítku a nese stejné příjmení. Je to Žofie 
Kostrhounová, která dovršila 90 let právě v květnu. Měla 
za manžela dalšího bratrance Matěje, který byl bratrem 
pana Karla. Je to kuriozita, ale především pravda, že 
máme mezi sebou čtyři Kostrhouny s devítkou na začátku.  
I když jim některým nohy téměř neslouží, všichni čtyři mají 

rádi život, veselou mysl a co především – naše pěkné 
písničky, které si ještě dnes rádi zazpívají. Přejeme, aby 
jim to to i přes bolesti stáří hodně dlouho vydrželo. Tady je 
důkaz, že písničky a veselá mysl je lék na všechno trápení 
a prodlužuje věk. Pan Vítězslav byl muzikantem – hrál na 
klarinet. Také fotbalistou téměř do 50 let. Tatínek František 
vlastnil starou mandolínu, na kterou nás dvě dcery naučil 
jako děti hrát. Maminka nás oba poslala do Hustopečí 
koupit taťkovi sako. Místo saka jsme přivezli novou 
mandolínu. Později si sestra Bětuška koupila za úspory 
z brigád mandolínové banjo a hrávali jsme každý večer ve 
třech. No a maminka zpívala. Její zamilovanou byly „Děti 
z Pirea“. Napracovaní z řepy, vinohradů, krmení, ale 
každý večer jsme si dělali veselo. Taťka toužil po 
harmonice celý život. Sem tam vsadil sportku a vždycky 
říkal: „Děcka, až vyhrám, tak si koupím harmoniku.“  
Perfektně hrál na tu foukací a trochu na ni foukne ještě 
dnes. DELICIU jsme mu koupili, když šel do důchodu. 
Ještě o jeho narozeninách na ni vyhrával a zacvičoval ho 
Milan Smutný. Jenže přišla v rodině tragédie a on už po ní 
nikdy nesáhl. Čas rány zahojí a písnička zůstane. No a 
strýc Karel? Můj tatínek říká: „Karel, ten neměl dycky 
všecko.“ Nejenže hrál na harmoniku i klarinet a ještě to učil 
ostatní. On postavil dům, sám si udělal okna, dveře i 
nábytek. Také kuchařem i malířem je výborným. Zkrátka 
„všecko“. „Tetička Žofka“, jak my říkáme, naše sousedka, 
také dodnes ráda zpívá a to velmi. Za písničku by dala 
všechno. Se svou sestrou Hedvou, která má 94 let a žije 
v Líšni, si pravidelně telefonují a dokáží si zpívat dvojhlas 
do telefonu třeba půl hodiny. To prý zazní do telefonu: „Tak 
co Žofko, kterou si dneska dáme?“  No není to koření 
života? Je to paráda!  
DOVĚTEK: 28. května jsme si sedli v přísálí KD k oslavě 
„Františkových“ narozenin. V 18 hodin jsme přivezli tetičku 
Žofku  a strýca Karla, aby si spolu zase zazpívali jako před 
čtrnácti dny na oslavě Žofinčiny devadesátiny. Málo kdo 
tomu uvěří, ale vydrželi zpívat nepřetržitě téměř pět hodin. 
„Šak na to nohy nepotřebovali.“ Vedl je strýc Karel, který 
nezná pauzu mezi písničkami. Mládí čubrnělo a nechtělo 
věřit svým uším, že je tolik písniček. Byla tam s námi také 
Zlatka Galečková, která je přes písničky kovaná. Asi 
hodinu měla na lžičce nabrané sousto dortu a pro zpěv ho 
nemohla doručit do úst. Povídá mě: „Ty, teda toto sem 
v životě nezažila.“ Vy nemusíte vůbec nic chystat, protože 
na jídlo néni čas! Tady se enom zpívá!“ Když jsme se 
rozcházeli a dědoušci sedali do auta, aby je náš vnuk 
David rozvezl do domovů, řekl strýc Karel: „Tak co, kdy se 
zase zendem, abysme si zazpívali?“ Přejeme jim všichni, 
aby se opravdu na písničky zase sešli. TOŽ TAK. 
                                                                                                                                   
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxAnna Haluzová  
 

Odezva na článek z Austrálie 
 do Starovičského zpravodaje  

z prosince 2015 
 
      Reaguji na článek Ing. Vojtěcha Helikara, 
uveřejněného ve Starovičském zpravodaji v prosinci 2015, 
který se minul doposud bez odezvy. Autor se v něm 
zmiňuje o starovičském občanu Cyrilu Vincencovi, který 
emigroval v roce 1949 do Austrálie, kde zanechal velmi 
silný odkaz mezi místními občany. Svůj uveřejněný článek 
končí lakonickými slovy: „Svůj článek pro informaci zašlu, 
třeba si na Cyrila ve Starovičkách ještě někdo vzpomene“. 
Musím konstatovat, že z místních pamětníků se tak 
doposud nestalo. Dovolím si jako rodák Staroviček žijící 
v Brně toto napravit svými vzpomínkami na Cyrila 
Vincence a jeho sourozence jak jsem je znal. Tady jsou 
mé vzpomínky. I když musím svůj paměťový počítač vrátit 

Foto: bratranci Kostrhounovi 
 
VÍTĚZSLAV           FRANTIŠEK                  KAREL 
  92 LET                    91 LET                       90 LET 
 

Foto: Tři bratři Najmanové. Zprava otec stařečka 
Václava Václav Najman – ve 30.. letech 19. století 
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do roku 1939 – 1945 na dobu protektorátu, ač nerad o této 
hrozné době bídy a strádání místních obyvatel hovořím, 
ale v tomto případě není vyhnutí, musím předeslat, že v tu 
dobu na začátku protektorátu, kdy jsem jako malý hošík 
pětiletý pozoroval mého o šest let staršího bratra a jeho 
kamarády, kdy prožívali své dětské hry jako školáci 
v průjezdu našeho domu v Chaloupkách č. p. 126 a 
sousedního domu č. p. 203, tyto domy měly průjezd do 
dvora společný. V tu dobu žily vedle sebe sestry – dvě 
rodiny. Dům byl mohutný jako „škola“ s osmi okny do ulice, 
ten je již minulostí. Dnes je již přestaven do podoby nových 
majitelů. Pokud si čtenář bude chtít z části upřesnit 
představu původního domu, je tady možnost buď na 
internetu nebo Starovičský zpravodaj – červen 2012, na 
titulní straně je fotografie svatby mého bratra Boleslava 
před vraty průjezdu s ozdobou vycházejícího slunce. Za 
těmi vraty v průjezdu měli kamarádi mého bratra a mého 
bratrance Václava Hradila „pomyslnou klubovnu“, kde se 
pravidelně scházeli jen v neděli odpoledne. Některé aktéry 
pro místní pamětníky připomenu, i když odešli z našich řad 
a nejsou bohužel již mezi námi. Kamarádi mého bratra: 
především to byl Cyril Vincenc, František Hovězák a jeho 
bratranec Slávek z Panské ulice, František Novák, Václav 
Malinka a kamarádi z blízkého okolí Chaloupek. Kamarádi 
bratrance Václava Hradila: starší bratr Cyrila Vincence 
Bedřich, dále Karel a Ondřej Prát, bratři Josef a Ladislav 
Milisovi, Josef Malinka a další kamarádi se vzdálenější 
části obce. Co bylo jejich zábavou? Hned připomenu 
několik. V první řadě byla oblíbená hra „O kuličky“, které 
byly z vypálené hlíny barevně pestře „pojednané“. 
V místních obchodech Bohumila Plocka nebo Metoděje 
Drboly byly k dostání - deset kuliček za korunu. Hráči mezi 
sebou často obchodovali, když některý všechno prohrál, 
docházelo často k hádkám mezi hráči, že někdy je musel 
můj otec umravňovat, aby nebyli tak hluční. Tato hra měla 
svá pravidla. Hrálo se dvěma způsoby, buď „pošta“ nebo 
„poši“ cvrnkání kuliček do jamky (důlku) bylo rozdílné. 
Žofie Kostrhounová (Tomková), dnes seniorka, o které se 
také zmíním, při ústní konverzaci s ní, že v tu dobu hráli 
s kluky hru „O kuličky“ i ony. Za deštivého počasí a 
nepřízni a v průjezdu byl zaparkovaný zemědělský povoz, 
účastníci setkání rozdělovali bočnice povozu a tím byl 
povoz upraven jako stůl, připraven pro karetní hry, které 
následovaly, a to o názvu: „Duráka“, „Vole lehni“, „Mariáš“, 
„Preveranc“ až po „Taroky“. Další zdroj zábavy byla četba 
takzvané brakové literatury, kterou si půjčovali účastníci 
navzájem. Byly to „Romány do kapsy“, tak zvané v běžné 
řeči – „Rodokapsy“ s tématikou z divokého západu, které 
se prodávali v každé trafice. Můj bratr jich měl půjčených 
několik v „salátovém vydání“ jak šly z ruky do ruky. Několik 
titulů připomenu: „Piráti z Karibiku“, „Malajská dýka“, „Ranč 
na supí skále“, „ Kuliové z Pin-hu“ – což byli zakuklení 
zločinci, obdoba dnešního přepadového komanda. Co 
četly za brakovou literaturu dívky té doby také připomenu. 
Tak zvané „Večery pod lampou“ s názvy, které táhly jako 
„Manželské peklo“, „Kadeřnice Hella – dívka z ulice“ a 
podobné tituly. Tyto romány půjčovala moje sestřenice 
Aloisie Hradilová mé matce, která byla také vášnivá 
čtenářka toho žánru. V další vzpomínce překlenu dobu 
protektorátu až do doby roku 1952, kdy jsem se vracel ze 
základní vojenské služby do Staroviček, s kytarou přes 
rameno a vojenským kufříkem. Ovšem ne do rodinného 
domu v Chaloupkách (tam již bydlel můj ženatý bratr), ale 
na Panskou ulic naproti rodinného domu Cyrila Vincence 
a jeho sourozenců. V tu dobu mne vítaly již jen jeho tři 
mladší sestry - dvojčata Marie a Josefka a nejmladší 
Františka. Byly to moje kamarádky z ulice. Uměly hezky 
zpívat při hře na kytaru, milovaly taneční zábavu a byly 
velmi společenské. V důsledku svých zaměstnání mimo 

obec později domek prodaly a na rodinu Cyrila Vincence a 
jeho sourozenců zůstala jen vzpomínka v mysli žijících 
pamětníků. Tady bych mohl své vzpomínky ukončit, avšak 
je ještě doplním o další události související s pobytem 
v Austrálii dalších občanů Staroviček. V době, kdy 
emigroval Cyril Vincenc do Austrálie, emigroval obdobně 
další mladý občan Staroviček Vladimír Tomek, bratr Žofie 
Kostrhounové (Tomkové) žijící doposud v rodné obci. Sám 
jsem ho znal jako pohledného, společenského mládence, 
který byl oblíben mezi svými vrstevníky. Čím sklidil obdiv 
u nás mladších kamarádů? Svým tetováním na prsou měl 
vytetovaný znak české státnosti – českého lva (jako dříve 
na mincích) ve velmi zdařilém provedení, 
v nepřehlédnutelné velikosti čímž také v Austrálii jistě 
neušel náležité pozornosti. Z vyprávění jeho sestry Žofie 
Kostrhounové se dovídám, že v Austrálii jako vyučený 
řezník si zařídil obchod, úspěšně podnikal a oženil se. 
Vzhledem k tomu, že jeho manželství bylo bezdětné, 
osvojil si dvě dcery své manželky. Je již osm let po smrti. 
Poslední jeho přání bylo, aby urna s jeho popelem byla 
převezena do jeho rodné obce Staroviček a uložena na 
hřbitově do rovu jeho rodiny. Toto jeho přání rodiny beze 
zbytku splnila. Tak miloval svou českou vlast, byl to velký 
vlastenec – čest jeho památce.  V Austrálii žil 
v Londondery, to je na okraji města Sydney. Na závěr 
svého příspěvku do zpravodaje připomenu čerstvou 
informaci, která občany Austrálie jistě potěší. Je to 
hodnocení občanů Austrálie mladou občankou Staroviček 
Dorotkou Pleskačovou, která Austrálii se svým přítelem 
v minulém roce, po dobu tří měsíců na pozvání jeho rodiny 
navštívila. Své zkušenosti z pobytu uvedla ve svém 
poutavém článku pro Starovičský zpravodaj v únoru 2016 
pod názvem „Přes půl světa a zpět“. Cituji její hodnocení 
občanů Austrálie jejími slovy: „Na Austrálii mě zaujalo to, 
že všichni lidé jsou velmi přátelští a prodavači vlídní“. Svůj 
pobyt v Austrálii absolvovala v městě „Kalgoorlii“. Věřím, 
že má odezva na rodinu Cyrila Vincence a jeho přátele 
potěší a přes internet (vymožeností dnešní doby) se 
donese k jejich žijícím rodinám a přátelům Cyrila 
Vincence. Je nám velkou ctí a potěšením, že tak ze 
vzdálené země jako je Austrálie přišel tak pochvalný dopis 
otištěný ve Starovičském zpravodaji do naší země 
uprostřed Evropy. Ing. Vojtěchu Helikarovi, vedoucímu 
zastoupení české agentury na podporu obchodu v Sydney 
občané Staroviček a rodáci obce srdečně děkují. 
                                                              
                                                                Bohumil Šmerda 
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PS: Pro rodinu Cyrila Vincence a jeho přátele v Austrálii 
přikládám k mému článku fotografii Panské ulice ve 
Starovičkách, kde žil před emigrací se svými sourozenci. 
Po levé straně snímku je jeho rodný dům. Na fotografii 
z mého archivu jsem se svým psem – vlčákem Rekem. 
Snímek pochází z padesátých let minulého století. 
 

Lady Stars na cestách 
   
   Na začátku května jsme se v rámci projektu "Do světa" 
vydali do Moskvy. Jelikož dříve jsme cestovali do 
západních zemí, jako je Španělsko, Anglie nebo 
Portugalsko, byla pro nás cesta na Východ něčím novým 
a neznámým. O to víc jsme se těšili. Cesta autobusem byla 
sice dlouhá a únavná, ale aspoň jsme se díky 
devítihodinové bezpečnostní přestávce podívali do Litvy 
na cestě tam i zpět a poznali další zemi. Zastávka v 
Kaunasu, což je druhé největší město Litvy, byla příjemná, 
a ačkoli nám počasí zezačátku nepřálo, tak po dešti 
nakonec vysvitlo sluníčko, takže jsme si mohli užít 
historickou část města i velké nákupní centrum. Večer 
jsme nastoupili do autobusu a konečně vyrazili směr 
Moskva. V noci nás sice nemile překvapila dvouhodinová 
kontrola na lotyšsko-ruských hranicích, ale odpoledne už 
jsme byli v Moskvě. Ubytovali jsme se v moc hezkém 
hostelu a odpočívali, protože na další dny jsme měli 
naplánovanou prohlídku města. Na co jsme se nejvíc těšili, 
byl Chrám Vasila Blaženého na Rudém náměstí, což je 
dominanta Moskvy a určitě ho všichni znáte. Pohled 
z dálky i zblízka je neskutečný, podle mě hezčí než 
Eiffelovka v Paříži nebo Tower Bridge v Londýně. Další 
povinností byl samozřejmě Kreml – sídlo prezidenta Ruské 
federace, kde jsme viděli také úžasné stavby i krásný park. 
Zastavili jsme se i na velikonočních trzích před 
moskevským Velkým divadlem, kde byly stánky s různým 
tradičním občerstvením a samozřejmě s Matrjoškami, 
kterou jsme si všichni alespoň jednu odvezli dom. A i když 
probíhaly právě přípravy oslav Osvobození – 9. květen a 
občas byly celé ulice a mosty i pro chodce uzavřeny, bylo 
opravdu na co se dívat. Jelikož projekt byl spojen i 
s poznáváním se se studenty z Nižnijho Novgorodu, tak i 
tam jsme se vydali a prohlédli si krásné město i se spřátelili 

se studenty. Ve volných chvílích večer jsme trénovali, 
protože hlavní důvod, proč jsme do Moskvy jeli, byla 
mažoretková soutěž v rámci Dětské olympiády, která byla 
moc hezky zorganizovaná v pěkné nové hale. Předvedli 
jsme se show „Maleficent“ a se sólovými pom formacemi 
a získali jsme dvě zlaté, jednu stříbrnou a dvě bronzové 
medaile v konkurenci Rusů a Slovinců, což považujeme za 
super úspěch. Na cestě zpět jsme se zastavili v hlavním 
městě Litvy, ve Vilniusu. Teplota se pohybovala mezi 25 
až 30 stupni, takže se většina z nás rozhodla jít na 
procházku k Hradnímu vrchu, odkud byl opravdu nádherný 

výhled na celé město. A ostatní odpočívali v parku a užívali 
si atmosféry hlavního města. Výlet do Moskvy i do Litvy 
doporučuju všem, je to zase něco jiného a určitě to stojí za  
to! Takže moc děkujeme p. Komoňové, že pro nás tuhle 
cestu zorganizovala! Přelom května a června jsme strávili 
s mladší skupinou v Chorvatském Drveniku, kde jsme 
především trénovali, ale taky si užívali moře, sluníčka, pluli 
trajektem na ostrov Hvar, navštívili Makarskou a lezli po 
horách. Soustředění bylo přípravou na Mistrovství ČR – 
Taneční skupina roku 2016, kam jsme vyrazili už v pátek 
ráno a strávili tam i celou sobotu. Ze čtyř startů jsme 
vybojovali jednu stříbrnou medaili za dětskou pom formaci. 
Se show „Sto let poté“ jsme si vytancovali 4. místo, ale 
ohlasy diváků byly moc pozitivní a sami jsme s naším 
výkonem opravdu spokojení. Všechny nemedailové 
umístění nás motivují k další práci a už teď se těšíme na 
novou sezonu i na další zážitky z cestování!  
                                                                      Eliška Vrbová 
 

Myslivecký spolek Starovičky 
 
     V sobotu 4. června se myslivci z Mysliveckého spolku 
Starovičky sešli ráno na své střelnici na Podkově, aby 
změřili své síly ve střelbě na asfaltové holuby. Střílelo se 
ve dvou kolech po 20 holubech a 6 nejlepších borců potom 
soutěžilo ve finále o toho nejlepšího. Do finále se 
probojoval Luděk Galečka, Mirek Janoušek, Laďa Tomek, 
Mirek Krčka, Pavel Prát a Martin Tomek. Po lítém a 
nesmlouvavém boji zvítězil Martin Tomek před Pavlem 
Prátem a Mirkem Krčkou. O dobré formě vítěze svědčí 
fakt, že v prvním kole dosáhl 19 zásahů z 20 možných. 
Odpoledne pak akce pokračovala oslavou čtyřicátin 
Martina Tomka a Petra Panice. Opékalo se sele a zapíjelo 
se vychlazeným pivem a jinými vhodnými tekutinami.           
V družné zábavě čas tak rychle kvačil, že si mnozí ani 
nevšimli, že minula půlnoc.                                          (JP) 
 

Seriál o bylinkách a zdraví – 13. díl 
 

       
"Před heřmánkem smekni, 

před bezem klekni" - říkalo 
se dříve na vesnici. 
Heřmánek lékařský 
(pravý), patřící do rodiny 

hvězdicovitých 
(astrovitých), je jednoletá 
silně vonící rostlina s 
tenkým kořenem a rovným, 
holým stonkem, dlouhým 
20 až 50 cm. Jeho úzké 
listy jsou dvakrát až třikrát 
zpeřené. Květenství je 
úbor. Střed květu je žlutý, 
obvodové okvětní lístky 
jsou bílé, 

paprskovité. Lůžko je kulovitě vyklenuté a duté. 
    Staří Egypťané spojovali heřmánek se 
Sluncem. Používali tuto léčivku na snižování horečky a na 
druh zvláštní malárie. Dále s ním léčili staří Řekové a 
Římané. Používali ho i v indické ajurvédě. Germáni poznali 
léčivý účinek heřmánku již na počátku své historie.  I v 
období antiky byl znám čaj ze sušených květů heřmánku. 
     Vyskytuje se téměř v celé Evropě, západní Asii a 
severní Indii. Jako plevel byl zavlečen do Severní Ameriky 
a Austrálie. U nás je heřmánek asi vůbec nejznámější 
léčivou rostlinou. Roste divoce na polních cestách, v 
obilných polích i na smetištích a úhorech. Dnes se 



  

Starovičský zpravodaj č. 58 17 

 

převážně pěstuje. Ve Starovičkách se vyskytuje také.  
Sběr:  
      Sbírá se od května do září. Sbíranou částí je květ, který 
se sbírá za suchého počasí 3 až 5 dní po rozkvětu, ještě 
před plným květem, přičemž květní stopka by neměla být 
delší než 2 cm. Suší se ve stínu nebo při umělém sušení 
za teplot do 40 °C. Uchováváme ho v tmavých nádobách 
v suchu.  
Účinky:  
     Heřmánek obsahuje azulenové sloučeniny a některé 
seskviterpeny, bisabolol, polysacharidy, flavonoidy a 
terpeny.  Zvláštností azulenu je to, že není obsažen přímo 
v rostlině a vzniká až působením tepla během destilace,   
-droga zejména uvolňuje křeče, 
-působí protizánětlivě, 
-dezinfekčně, 
-močopudně, 
-příznivě působí při léčbě zánětů trávicího ústrojí, proti 
peptickému vředu, při nadýmání a má protikřečový účinek, 
-ničí jedovaté produkty látkové výměny mikroorganismů 
jako jsou streptokoky nebo stafylokoky, 
-je vhodná při angíně či zánětech v dutině ústní nebo 
hrtanu (jako kloktadlo), 
-protizánětlivého účinku chamazulenu (azulénů) se 
využívá při léčbě popálenin či při poškození kůže radiovým 
nebo rentgenovým zářením, neboť tato látka urychluje 
hojení, snižuje bolest a eliminuje tvoření jizev, 
-obklady či koupele z heřmánku lze použít i při dalších 
zánětlivých onemocněních, jako jsou např. hemeroidy, 
-jako klyzma (nálev) je vhodný při ulcerózní kolitidě, 
-preventivně jej lze použít při jakémkoliv zažívacím 
problému, 
-patří k nejlepším lékům při zánětech žaludku i střev, 
-pomáhá uvolňovat žluč, 
-uvolňuje městnání krve a podporuje menstruaci, 
-pomáhá při poruchách menstruace, vynechání měsíčků a 
různých bolestech břicha, 
-pomáhá při zánětu nadvarlat, 
-používá se v dermatologii, 
-ulehčuje stolici, ale nemá projímavé účinky, což je vhodné 
na hemeroidy, 
-vhodné jsou obklady na bolavé oči, 
-neslazený čaj pomáhá při obnově střevní mikroflóry, 
-čaj uklidňuje nervy. 
      
     Heřmánkový olej se nesmí užívat v těhotenství.               
U citlivých osob může rostoucí bylina způsobit dotykovou 
kožní vyrážku. Popisují se alergické reakce po heřmánku; 
převážně jsou způsobeny příměsí – falšováním drogy 
podobnými květenstvími některých jiných zástupců čeledí 
hvězdnicovitých. Při sběru je nutné ho správně rozpoznat, 
protože mnoho rostlin z jeho příbuzenstva vypadá velmi 
podobně, například Rmen rolní (Anthemis arvensis), 
Heřmánek bezvonný (Matricaria inodora), nebo Heřmánek 
bezokvětý (Natricaria discoidea). Dále ho můžeme 
zaměnit s Heřmánkem přímořským, Rmenem 
smradlavým, Rmenem rakouským, Kopretinou bílou, 
Kopretinou řimbabou, Řebříčkem bertrámem a 
Heřmánkem terčovitým. Můžeme ho rozpoznat podle 
charakteristické vůně a dutého květu. 
Převalovací recept na žaludeční vřed 
Časně ráno vypít nalačno koncentrovaný nálev 
z heřmánku. Na čtvrt litru použít vrchovatou polévkovou 
lžíci nejkvalitnějšího heřmánku. Čaj vypít velmi pomalu, po 
doušcích a potom ulehnout. Asi 10 minut ležet na zádech, 
10 minut na pravém boku a 10 minut na levém boku a 
nakonec 10 minut na břiše. Zůstat asi půl hodiny v posteli                      
s heřmánkovým obkladem na nadbřišku (možno využít 
vyvařeniny). Kůru provádět 10 dní, i když se stav již zlepšil. 

Při angíně možno intenzivně kloktat koncentrovaným 
heřmánkovým nálevem, při chřipce čaj popíjíme vícekrát 
denně. 
Čaj na podporu srdeční činnosti, posilnění nervů a 
ženských problémů  
Dáme 3 díly kontryhele, 2 díly řebříčku, 2 díly kopřiv, 2 díly 
heřmánku, 1 díl květů měsíčku, díl květů hluchavky, 1 díl 
máty peprné. 
Čaj na nachlazení na podporu potu  
Dáme 3 díly květ lípy, 1 díl květ heřmánku, 3 díly nať 
tužebníku, 3 díly květ černého bezu. 
Potom 2 lžičky spaříme ve ¼ l vařící vody, 20 minut 
louhujeme. 
Proti chřipce 
Dáme 1 díl nať máty peprné, 3 díly květ černého bezu,        
1 díl květ heřmánku, 2 díly květ lípy. 
Jedna čajová lžička se spaří ¼ l vařící vody, pijeme 3 šálky 
po malých doušcích po celý den. 
Na ječné zrno 
Při ošetřování ječného zrna je účinný teplý obklad z čaje 
heřmánku a světlíku.  
Při žaludečních potížích zapříčiněných asi žlučníkem  
Stejné díly heřmánku, máty peprné, meduňky. Jednu 
lžičku směsi zalijeme horkou vodou a za 5 minut vypijeme. 
Při žaludečních potížích nervového původu.  
Stejné díly meduňky a heřmánku. Jednu lžičku směsi 
zalijeme horkou vodou a za 5 minut vypijeme. 
Gynekologické potíže  
     Záněty se úspěšně léčí výplachy nebo napařováním. V 
nádobě – například vědru, přelijeme malou hrst květů 
heřmánku 1 l vařící vody, 5 - 10 minut sedíme nad 
nádobou. Obdobně můžeme ošetřovat při zanícených 
hemeroidech.  
Čajová směs proti žaludečním křečím, jaterním 
potížím a těhotenské nevolnosti  
Stejné díly kořen devětsilu, nať heřmánku, nať máty. 
Dáme 2 lžíce směsi do ½ l vody a pomalu ohříváme až k 
varu, pak přikryjeme a necháme vychladnout, 
scedíme a přidáme lžičku vlaštovičníkové tinktury. Pijeme 
po částech v průběhu 2 - 3 hodin. 
Zánět tlustého střeva 
Nať mochny nátržník, nať šalvěje, květ proskurníku 
lékařského, květ heřmánku. Čaj pijeme 7 - 10 dní. 
Preventivní ženský čaj  
Dva díly řebříčku a po jednom dílu heřmánku a kontryhele, 
Působí preventivně i léčebně na všechny ženské orgány. 
Pije se obvyklým způsobem, v sezóně lze použít i čerstvou 
šťávu, silnější odvar je možné použít i pro koupele. 
Menstruační všelék 
Stejné díly květu bezu, květu heřmánku, květu lípy, nať 
máty, nať meduňky, prospívá při všech poruchách 
menstruace, vypijeme čaj z jedné lžíce směsi během 
menstruace ráno nalačno během dvou hodin. 
Čaj na podporu dobrého spánku 
Připravíme si odvar z 3 dílů chmelu, 2 dílů heřmánku,           
1 dílu nati srdečníku. 
Heřmánek na mastné vlasy 
Pokud máte mastné vlasy, zkuste je umývat heřmánkovým 
čajem. Ideální je nechat  vlasy v heřmánkovém zábalu 
10 minut a poté je opláchnout.   
 
Heřmánkový olej 
Podrážděnou kůži zklidníte doma vyrobeným 
heřmánkovým olejem. Budeme potřebovat 10 g 
heřmánkových sušených květů a 0,2 l sójového nebo 
olivového oleje. Vše smícháme a necháme 3 týdny na 
teplém slunném místě, pak roztok přefiltrujeme přes sítko   
a používáme pravidelně.                                            (HM)  
 



  

Starovičský zpravodaj č. 58 18 

 

Seriál pro chovatele 
 

Vážení chovatelé, 
   v dnešní části budeme pokračovat 
dalšími informacemi o infekční 
peritonitidě koček (FIP). 
   Onemocnění FIP diagnostikujeme na 
základě komplexního zhodnocení 
anamnestických údajů, podrobného 

klinického vyšetření pacienta doplněného o hematologické 
a biochemické vyšetření krve, případně vyšetření efúze. 

Předpokladem pro předběžné stanovení diagnózy 
FIP jsou tyto údaje: 

• věk pacienta od 6 měsíců do 5 let nebo více než 
10 let 

• chov koček ve větší koncentraci 
• horečka odolávající terapii antibiotiky 
• přítomnost abdominální či pleurální efúze 
• průkaz hepatopatií a nefropatií 
• nápadné oční léze 
• chronické a nezvladatelné horečnaté stavy 
• anorexie, deprese a hubnutí 
• zvětšení břicha 
• u samců otok šourku 
• dyspnoe spojená s pleurální efúzí 
• zvětšení ledvin, jater a sleziny 
• ikterus 
• nervové potíže 
• fibrinózní efúze 

   Diferenciálně diagnosticky přicházejí v úvahu 
zejména virová leukémie (leukóza), tumory, 
kardiomyopatie, hepatopatie, nefropatie, bakteriální 
peritonitidy, případně nervová postižení. 
   Terapie připadá v úvahu pouze u zvířat v relativně dobré 
fyzické kondici se zachovalým zájmem o potravu, bez 
nervových poruch a výraznější anémie. I v těchto 
případech lze intenzivní terapií dosáhnout určitého 
zlepšení jen u 10 % pacientů. Obvykle se volí 
kombinace antibiotik a kortikosteroidů. Onemocnění 
je v podstatě nevyléčitelné a fatální a terapie je pouze 
podpůrná. Pokud není pozorováno výrazné zlepšení 
zdravotního stavu pacienta během prvního měsíce léčby, 
je vhodnější zvíře utratit. 
   Prevence a profylaxe spočívá v udržování chovu 
prostého koronavirů. Doporučuje se chovat kočky 
v malých skupinách (maximálně po třech). Krátkodobá 
karanténa při příchodu nového jedince nemá velký 
význam, protože kočky vylučují koronaviry často celý život. 
Je nezbytné izolovat a striktně oddělit i nástroje a 
pomůcky (misky apod.) z jednotlivých oddělení. Důraz 
bychom měli klást na zlepšení úrovně zoohygieny 
chovu, provádět účinnou dezinfekci, dbát na celkovou 
čistotu a vhodný režim teploty a vlhkosti vzduchu. 
Poskytovat kočkám jen kvalitní a plnohodnotnou výživu. 
   Vakcinace proti FIP je sporná a obecně se příliš 
nedoporučuje. Existuje vakcína, která se kape do nosu a 
má stimulovat buněčnou imunitu, ale výsledky studií jsou 
spíše rozporuplné a diskutabilní. Navíc je vakcína 
poměrně drahá. 
   Touto poslední informací o infekční peritonitidě koček se 
s Vámi, Vážení chovatelé, loučím a těším se s Vámi na 
shledanou příště.                              MVDr. Jiří Svobodný 
 
 

Atletika 
 
     Po příletu do ČR jsem se zdržel chvíli doma, kde na 
mne čekala autogramiáda a školička skoku na 

Hustopečském Agrotecu. Byl to velmi příjemný zážitek, 
došlo spoustu příznivců, což mne potěšilo. Tímto bych rád 
poděkoval firmě Agrotec a.s. za veškerou podporu. 
     Dne 20. 5. 2016 jsem se zúčastnil závodu Zlatá tretra, 
skok daleký s výkonem 792 cm -  1. místo.  
     Dne 24. 5. 2016   Turnov skok daleký  s výkonem  772 
cm,   1. místo. Dále 3. 6. 2016 jsem absolvoval moji 
premiérově první Diamantovou ligu. Úplně na jedničku to 
nedopadlo, obsadil jsem 8. místo s výkonem 777 cm. Další 
zastávka bude 12. 6. 2016  na extralize v Kolíně. O týden 
později MČR v Táboře. Mezitím budeme přitrénovávat, 
protože už za měsíc mne čeká ME.              Radek Juška 
 

Otázka na Radka:   

Jak jsi prožíval první Diamantovou ligu? Jaké byly 
pocity před a po závodu? 
 První „diamantovku“ jsem prožíval trochu s nervama, 
protože jsem tam odcestoval bez trenéra (pro dálkaře to je 
špatné, protože potřebuje někoho, aby mu řekl jak je na 
tom, jak to má posunout atd.).  Musel jsem tam poprosit 
rozhodčí, ale to nebylo ono... 
     Jinak závod jako samotný byl velice pěkný (podle 
konkurence takové malé mistrovství světa).  
      Před závodem jsem se cítil dobře, jen mně trošku 
pobolívá kotník, ale není to nic závažného. A po závodě 
jsem byl naštvaný, výsledek mě moc netěší.  
                                                               Michaela Jušková 

TJ Starovičky 

 Mladší žáci      
     Po zimní přestávce jsme přípravu na jaro začali 
koncem měsíce února opět v místní tělocvičně v ZŠ a to 
dvakrát týdně. Jakmile se oteplilo, trénovali jsme již venku 
na hřišti.  
     I když jsme to tušili, postihla nás před začátkem sezony 
veliká ztráta v podobě odchodu kapitána Davida Tomešky 
do fotbalové akademie FC Slovácka. Davidovi tímto 
přejeme, aby se mu fotbalová éra povedla a dařilo se mu. 
Je to podle nás obrovský talent a věříme, že to někam 
dotáhne a že se jednou pojedeme podívat na našeho 
odchovance minimálně na první ligu. 
     Před sezonou jsme sehráli pouze jedno přípravné 
utkání s přípravkou Rakvic, které jsme prohráli 4:3. Po 
tomto zápase nás čekal první mistrovský zápas s 
vedoucím účastníkem na domácí půdě s Ivaní a po 
výborném výkonu jsme remizovali 2:2. Nakonec jsme byli 
jediní, kteří dokázali vítězi soutěže vzít body. Škoda jen, 
že jsme v dalších zápasech díky různým absencím, ale i 
nemocím, nedokázali tento výsledek potvrdit a ztráceli 
jsme body se slabšími soupeři. 
     Vše bylo ale napraveno v posledním zápase proti 
Hustopečím, kdy jsme hráli přímo o druhé místo. Tento 
zápas byl nejen za tuto sezonu, ale i za ty dvě předešlé 
tím nejlepším, který naši kluci a holky předvedli, 
neskutečně odmakali a zvítězili 3:2 a tím si vybojovali 
druhé místo!!!  Před sezonou by nás tohle ani nenapadlo, 
když jsme do ní vstupovali s převážně přípravkovými hráči. 
     Týden na to jsme uspořádali netradiční ukončenou v 
podobě zápasu našich mladších žáků proti svým rodičům 
a trenérům. Tato akce naprosto předčila naše očekávání a 
nakonec se jí zúčastnila drtivá většina rodičů a přihlíželo i 
hodně diváků. Nakonec se museli pro velký zájem odehrát 
tři poločasy, ve kterých nešlo o výsledek, ale o skvělý 
zážitek a příjemné vzpomínky. Po zápase byly předány 
stříbrné medaile, došlo i na pití šampusů z poháru a 
nakonec i bohaté občerstvení. Tímto děkujeme rodičům, 
kteří se zúčastnili ukončené a vyzkoušeli si, co fotbal 
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obnáší i bolí, ale hlavně za to, že děti podporovali ve 
fotbale a aktivně se zúčastňovali zápasů a fandili. Dále 
děkujeme pánům Martinu Trněnému, Davidovi Poláčkovi a 
Vlastimilu Mazůrkovi, kteří finančně podpořili tuto akci a 
nakonec Martin Trněný i nastoupil v zápase. Ještě jednou 
za ml. žáky a rodiče moc děkujeme!!!  
     Je velká škoda, že mládežnický fotbal ve Starovičkách 
končí a to asi na delší dobu. Za tu dobu, co jsme trénovali 
naše mladé fotbalisty, tak jsme poznali, jak to chodí i v 
jiných klubech, kde je podpora mládeže ať už od klubu 
nebo obce úplně na jiné úrovni. Ať se na nás někdo zlobí 
nebo ne, je to k zamyšlení. Mělo by se myslet aspoň trochu 
na ty nejmenší, jinak v budoucnu na fotbale neuvidíme 
žádného domácího hráče... 

                                            Vladimír Seďa, Roman Průdek 

Jarní výsledky a konečná tabulka: 

Starovičky - Ivaň 2:2 (1:2)  26. Hoffmann Erik, 36. Vala 
Lukáš 

Kobylí/Vrbice - Starovičky 2:1 (2:0)  48. Hoffmann Erik 

 
Starovičky - Nikolčice 9:5 (5:2)  2. Panic Martin, 10. 
Zelinka Libor, 14. Krčková Natálie, 29. Zelinka Libor, 36. 
Cigánek Šimon, 42. Cigánek Šimon, 11. Panic Martin, 57. 
Vala Lukáš, 60. Panic Martin  

Šakvice - Starovičky 0:5 (0:2)  2. Krčková Natálie, 27. 
Vala Lukáš, 47. Cigánek Šimon, 55. Konečný Josef, 59. 
Konečný Josef 

Starovičky - Brumovice 2:2 (1:1)  8. Zelinka Libor, 57. 
Konečný Josef  

Rakvice - Starovičky 3:3 (0:2)  5. Zelinka Libor, 24. 
Cigánek Šimon, 52. Zelinka Libor 

Starovičky - Hustopeče B 3:2 (1:1)  27. Očenášek 
Dominik, 33. Panic Martin, 45. Očenášek Dominik 

 

 KLUB Z V R P S B 
1 Ivaň 14 13 1 0 148:17 40 
2 Starovičky 14 9 3 2 57:31 30 
3 Hustopeče B 14 9 1 4 96:25 28 
4 Kobylí/Vrbice 14 8 0 6 53:48 24 
5 Nikolčice 14 5 2 7 49:78 17 
6 Rakvice 14 4 4 6 45:46 16 
7 Brumovice 14 1 1 12 28:95 4 
8 Šakvice 14 1 0 13 7:144 3 

 
 

Společenská rubrika 
 
V měsíci květnu oslavili významné životní jubileum 

paní Naděžda Nováková  – 50. narozeniny 
pan Stanislav Novák – 70. narozeniny 
paní Jarmila Mazůrková – 60. narozeniny 
paní Žofie Kostrhounová – 90. narozeniny 
pan Ladislav Tomek – 60. narozeniny 
paní Anežka Procházková – 50. narozeniny 
pan Matěj Malinka – 80. narozeniny 
paní Anděla Kynická – 91. narozeniny 
pan František Kostrhoun – 91. narozeniny 
pan Stanislav Bíza – 60. narozeniny 

V měsíci červnu oslavili významné životní jubileum 

paní Anna Nováková – 70. narozeniny 
pan Ladislav Klecandr – 90. narozeniny 
paní Marie Prátová – 70. narozeniny  
 

Oznámení  

 Oznamujeme, že dne 13. 5. 2016 byli oddáni 

slečna Mgr. Pavla Lockerová a Ing. Arch. Marián Hujo, 

bytem Starovičky 155. 

 

Blahopřejeme rodičům:                         

Dne 12. 5. 2016 se narodila Nikol Halmová. 
Rodiče: 
Eva Neubergová, Starovičky 327 
a Tomáš Halm, Starovičky 327. 
 

 

 

Dne 21. 5. 2016 se narodil Aleš Horčička. 
Rodiče:  
Veronika Horčičková, Starovičky 211 
a Martin Horčička, Starovičky 211.                        (HK) 
 

Poděkování 
 
     Již mnohokrát po přečtení našeho zpravodaje jsem 
žasla a říkala si, že tato naše mladá malířka – Tonička 
Nečasová si zaslouží velikánskou pochvalu.                  
Co pochvalu, pochvala je slabé slovo! V téměř každém 
čísle zpravodaje najdu jednu z jejích krásných kreseb. 
Ta poslední – v dubnovém čísle, mě doslova dostala! 
Alej! Tipuji to na Lednicko-valtický areál. Jako 
bychom do aleje vstoupili a procházeli se. Toničko 
díky! Ať se ti daří malování! Přeji Ti zdraví, lásku, 
štěstí, zkrátka samé Boží požehnání ve Tvém životě.                          
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxAnna Haluzová 
 

Pozvánka do divadla 
      
     Divadelní ochotnický 
spolek KADET srdečně 
zve na divadelní 
představení u nás již 
osvědčených mladých 
ochotníků z Gymnázia 
Velké Pavlovice – 
„ŠKRPÁLEK“. Pod 
vedením svého 
profesora, našeho 
rodáka a také bývalého 
výborného herce 
našeho KADETU – 

Petra Kadlece k nám přivezou komedii Marca Camolettiho 
„Na správné adrese“.  
     Přijďte se pobavit a svou účastí studenty podpořit 
v neděli 10. července v 17.00 hod. do sálu Kulturního 
domu ve Starovičkách. Těší se na Vás ŠKRPÁLCI i 
KADETI.                                                       Anna Haluzová  



  

Starovičský zpravodaj č. 58 20 

 

 Pozvánka 
 

Festival Dechovka pod Pálavou 2016 
Vážení přátelé, srdečně Vás zveme do Staroviček na pátý ročník festivalu „Dechovka pod Pálavou", který se koná v neděli 

26. června 2016 od 14 hodin. 
Můžete se těšit na dechovou hudbu Stříbrňanka s kapelníkem Vojtou Horkým, Šohajka s kapelníkem Vojtou Ducháčkem, 

Božejáci s kapelníkem Pavlem Skalníkem, Palavanku s kapelníkem Hynkem Novotným a Mládežnickou dechovku z Velkých 
Pavlovic pod vedením Zbyňka Bílka. 

Celé odpoledne bude slovem provázet Karel Hegner. Zázemí pro Vás diváky je zajištěno v překrásném nově zbudovaném 
areálu s dvěma velkokapacitními stany. Za opravdu nepříznivého počasí se celá akce přesune do kulturního domu. Po 

skončení festivalu si můžete zatančit a zazpívat s dechovou hudbou Palavanka. 
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Pozvánka – Krajem André na kole 
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Český rozhlas Brno popřál jubilantům ze Staroviček 
 

      Manželům Novákovým ze Staroviček, pravidelným posluchačům Českého rozhlasu Brno, přijeli ve 
čtvrtek 2. května osobně popřát oblíbení moderátoři Jiří Helán a Jiří Kokmotos. Manželé Novákovi 
oslavili krásné sedmdesáté narozeniny, pan Stanislav 6. května, paní Anna 7. června. Návštěva 
moderátora víkendového pořadu Blahopřání s písničkou Jiřího Helána a vedoucího programu Jiřího 
Kokmotose byla pro oba oslavence překvapením. Ještě jednou přejeme všechno nejlepší, spoustu chuti 
do života a hlavně pevné zdraví. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Zleva: Jiří Kokmotos, manželé Novákovi, Jiří Helán 
                                                                                                                                Ing. Martina Kaščáková  
                                                                                                                       manažer komunikace Českého rozhlasu Brno 
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Pozvánka na hody 
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